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PROJEKT 

 

 

 

 

 

RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr LXX/2023 
 

z LXX sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 30 listopada 2023 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 14 radnych. Nieobecny radny Łukasz 

Ciesielski.                      

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno – Lidia  Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Robert Błoch, 

5. Pracownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Inspektor Sławomir Gabryszak, 

6. Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych – Adam Galus, 

7. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

8. Dyrektor Biura Lokalnej Grupy Działania Trakt Piastów – Małgorzata Blok, 

9. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Porządek obrad LXX sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie LXX sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z LXVIII i LXIX sesji Rady Gminy Gniezno.  

3. Wystąpienie Dyrektora Biura LGD „Trakt Piastów”. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym,                                       
w tym z realizacji uchwał. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych      
w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja dotycząca kierunków lokalnej polityki w zakresie gospodarowania 
gminnym zasobem nieruchomości lokalowych w latach 2019-2022. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2023 r.,  

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 
na lata 2023-2030, 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok, 

d) obniżenia średniej ceny skupu 1 dt (q) żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego 
na obszarze Gminy Gniezno na 2024 rok,  

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok, 

f) zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr LX/460/2022 z dnia 21 grudnia 2022 r.                    
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023, 

g) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego                                           
lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania, 

h) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc 
gminy w ramach programu Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028, 

i) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia                       
w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2024-2028 oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania                             
w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych, 

j) przyjęcia programu współpracy Gminy Gniezno z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok, 

k) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego osiedle Letnie, Wełnica, gmina Gniezno. 

8. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 

9. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

10. Zapytania i wolne głosy.  

11. Zakończenie obrad LXX sesji Rady Gminy Gniezno.  
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Przebieg LXX sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 30 listopada 2023 r. 

 

1. Otwarcie LXX sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

Obrady LXX sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 13.08. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram LXX sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – Dz. U. z 2023                    

poz. 40.  

Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno Panią Marię Suplicką. Witam Państwa Radnych obecnych                  

na sali. Witam pracowników Urzędu Gminy Gniezno i mieszkańców, którzy obserwują transmisję 

dzisiejszej sesji.  

Szanowni Państwo, po sprawdzeniu listy obecności stwierdzam, że na Sali jest 13 Radnych.                           

W tym momencie nieobecny jest Pan Radny Łukasz Ciesielski i Pan Radny Dobrzyński Patryk. Jest nas 

13, czyli uchwały podejmowane będą prawomocne. Proszę się zalogować do systemu głosowania, 

szanowni Państwo. Dziękuję, jest 13 obecnych Radnych. Jeżeli ilość Radnych będzie się zmieniała                         

to będę Państwa o tym na bieżąco informował.  

Porządek obrad otrzymali Państwo w dniu zwołania sesji i jest on wszystkim Radnym dobrze znany.     

Dla przypomnienia dodam, że zgodnie z art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, rada gminy może 

wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością ustawowego składu rady, a większość 

bezwzględna jest osiągnięta, gdy podczas głosowania liczba głosów za wnioskiem jest większa od sumy 

głosów przeciw i wstrzymujących się. Aby wniosek został przyjęty, liczba osób popierających go musi 

stanowić więcej niż 50% wszystkich głosów. W przypadku Rady Gminy Gniezno bezwzględna większość 

wynosi 8 głosów „za”. Czy ktoś z Państwa Radnych, czy może Pani Wójt chciałaby zawnioskować                           

o zmianę porządku obrad? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, składam wniosek formalny o zmianę porządku obrad                    

w taki sposób, aby w porządku obrad w punkcie 7 k) wprowadzona została uchwała w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego - osiedle Letnie, 

Wełnica, Gmina Gniezno. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt. Zaraz wniosek poddam pod głosowanie.                       

Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chciałby do porządku jakieś uwagi wnieść lub coś zaproponować? 

Nie widzę, w takim razie poddaję pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku 

obrad i o wprowadzenie nowego punktu. Wniosek, o który wnioskowała Pani Wójt, macie Państwo 

Radni na swoich pulpitach. Głosujemy bezwzględną większością, czyli żeby wniosek był przegłosowany, 

musi być 8 głosów za. 

Poddaję pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku obrad i o umieszczenie                    

w planie pracy dzisiejszej sesji uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego - osiedle Letnie, Wełnica, Gmina Gniezno. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem wniosku Pani Wójt – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku obrad LXX sesji 
Rady Gminy Gniezno poprzez dołączenie w punkcie 7k) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia 
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do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedle Letnie, Wełnica, 
gmina Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wniosek przyjęty jednogłośnie. Dziękuję Państwu za głosowanie. 

Za chwileczkę otrzymacie Państwo porządek po tym głosowaniu. Czy do tego punktu Państwo Radni 

jeszcze mają pytania? Nie widzę, w takim razie zamykam punkt 1 i przechodzimy do punktu 2 – 

Przyjęcie protokołów z LXVIII i LXIX sesji Rady Gminy Gniezno. 

 

2. Przyjęcie protokołów z LXVIII i LXIX sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Protokół z sesji LXVIII został umieszczony na stronie internetowej. 

Nikt z Państwa nie wniósł uwag i jeżeli teraz nie będzie uwag to uznaję, że protokół w wersji 

umieszczonej można będzie uznać za obowiązujący. Dziękuję bardzo. 

Podobnie protokół z sesji ostatniej, czyli LXIX został umieszczony w sposób zwyczajowy na stronie 

internetowej. Nikt z Państwa nie miał uwag do zawartości protokołu. Jeżeli teraz Państwo nie mają 

uwag to również uznaję, że protokół z sesji LXIX w wersji umieszczonej, będzie protokołem 

obowiązującym. Dziękuję bardzo. 

Zamykam punkt 2 i otwieram punkt 3 – Wystąpienie Dyrektora Biura LGD „Trakt Piastów” . 

 

3. Wystąpienie Dyrektora Biura LGD „Trakt Piastów” 

 

Zapraszam Panią Dyrektor Blok na mównicę. Jest taki zwyczaj, że raz w roku Pani Dyrektor                                        

do nas przychodzi na sesję i opowiada o bieżącej działalności Stowarzyszenia Trakt Piastów                                        

i o możliwości pozyskania środków w nadchodzących perspektywach.  

 

- Małgorzata Blok: Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, za zaproszenie. Szanowna Pani Wójt, 

Państwo Radni, postaram się w krótkich słowach opowiedzieć co w tej chwili dzieje się w Lokalnej 

Grupie Działania. Myślę, że najważniejsze informacje to będą te, które będą dotyczyły przyszłości, 

ponieważ mogę już Państwu przekazać pozytywne wiadomości na temat nowej Lokalnej Strategii 

Rozwoju, proponowanego budżetu oraz przedsięwzięć jakie w najbliższych latach będziemy 

realizować, ale najpierw zamknijmy stary okres programowania, który dotyczył lat 2014-2020.  

Został on przedłużony do 2023 roku. Wszystkie projekty i konkursy, które LGD miała zaplanowane,                     

już się odbyły. Wszystkie projekty zostały już przekazane do Samorządu Województwa 

Wielkopolskiego. Część z tych projektów jest jeszcze w trakcie obróbki, czyli jeszcze Urząd 

Marszałkowski z częścią beneficjentów nie podpisał umów i jest w trakcie ich podpisywania. 

Chciałabym tylko powiedzieć, że możemy już dokonać podsumowania, jeśli chodzi o to o jakich 

kwotach mówimy, jakie się udało mieszkańcom Gminy Gniezno pozyskać w ostatnich latach w związku 

z działalnością LGD. Wpłaconych środków na teren Państwa gminy, czyli środki samorządu gminnego, 

przedsiębiorców, osób fizycznych, które założyły działalność gospodarczą, a także stowarzyszeń, które 

pozyskiwały środki w ramach LGD, to wypłaconych tych środków mamy w kwocie 2.169.837,00 zł. 

Zakontraktowanych, czyli na poziomie umowy mamy 2.881.247,00 zł. 

Taka kwota jest w ramach samej Lokalnej Strategii Rozwoju przekazana na obszar Gminy Gniezno. Jeśli 

chodzi o samorząd gminny, który również był beneficjentem to wypłaconych jest już ponad                    

560.000,00 zł tych środków i jeden projekt jest jeszcze w trakcie rozliczania. Chodzi o Izbę Pamięci 

Powstania Wielkopolskiego w m. Zdziechowa. Z tych danych, które ja mam z Urzędu 

Marszałkowskiego, to nie został jeszcze ten projekt rozliczony - jest w trakcie realizacji. 

Oczywiście LGD to nie sama Lokalna Strategia. Jak Państwo wiecie, zawsze Państwa informuję o tym, 

że staramy się z innych źródeł ł pozyskiwać środki dla mieszkańców i aktywizować ich w różny sposób, 

więc oczywiście mamy standardowy nasz konkurs, który jest realizowany ze środków własnych,                            
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a więc ze składek, które Państwo opłacacie jako samorząd oraz inne podmioty, które są naszymi 

członkami. Z tych składek są realizowane dwa konkursy. Jeden to jest konkurs „Aktywne sołectwa”. 

W tym roku wprowadziliśmy pewną modyfikację w związku z tym, że w trakcie konsultacji społecznych 

okazało się, że młodzież na naszym obszarze wymaga naszej większej uwagi; potrzebuje wsparcia, żeby 

realizować swoje pomysły i projekty. Uruchomiliśmy w tym roku pilotaż, czyli „Młode aktywne 

sołectwa” i z Państwa gminy został złożony jeden wniosek, który złożyło sołectwo Modliszewo, gdzie 

młodzież skupiona wokół młodzieżowej drużyny pożarniczej przygotowała z naszych środków                                    

i przygotowała projekt pt. „Kryminalno-pożarniczy Escape Room”. Zapraszamy odważnych                                    

do rozwiązywania zagadek. My jako grupa testowa z LGD zostaliśmy zaproszeni i nie jest to łatwe, 

przyznam szczerze. Młodzież ma naprawdę fantazję gdzie szukać odpowiedzi na pytania, ale naprawdę 

cieszę się, że ta młodzież w Modliszewie kolejny raz się pojawia w naszych projektach. To są bardzo 

zaangażowani młodzi ludzie, którzy sięgają po środki, mają swoje pomysły i dzięki OSP w Modliszewie 

je realizują. Bardzo Państwu gratuluję takiej młodzieży. To był w ramach „Aktywnych sołectw” jedyny 

projekt realizowany w tym roku. W ciągu całego okresu programowania tych projektów było więcej, 

także ponad 20.000,00 zł ze składek członkowskich wróciło do Państwa gminy właśnie poprzez 

konkursy „Aktywne sołectwa”. Kolejny projekt, który LGD realizuje i też ze swoich środków, ale także         

z polsko-amerykańskiej fundacji wolności, to jest program „Działaj lokalnie”. Tutaj też Państwo jako 

gmina, jako mieszkańcy sięgaliście po te środki. W tym roku w ramach „Działaj lokalnie” 

dofinansowanie otrzymało Stowarzyszenie Zwykłe Rodzice Przedszkolakom na projekt                                             

pt. „Międzypokoleniowe laboratorium chemiczne”. Kwota dofinansowania wynosiła 3.000,00 zł. 

Z wszystkich projektów jakie były realizowane przez LGD jeśli chodzi o „Działaj lokalnie” to pięć 

projektów było robionych w Gminie Gniezno na przestrzeni tych lat, kiedy jesteśmy ośrodkiem „Działaj 

lokalnie”, czyli przez 3 lata. Możemy powiedzieć, że jako społeczność gminna sięgacie Państwo                              

po środki – zarówno mieszkańcy jak i osoby fizyczne, które założyły działalność gospodarczą; firmy                          

i co zawsze nas bardzo cieszy – również organizacje pozarządowe. Pojawiają się nowe, nie tylko                             

te co były na początku, ale w ramach naszej działalności, tak jak właśnie z tym Stowarzyszeniem 

Zwykłym Rodzice Przedszkolakom, mieliśmy okazję pierwszy raz współpracować i cieszymy się,                              

że projekt się udał i jest już chyba rozliczony, jeśli dobrze pamiętam. Projekty jeszcze się dzieją, 

natomiast my już patrzymy z nadzieją w przyszłość. Miniony rok to był bardzo intensywny okres pracy 

pracowników i przede wszystkim też członków LGD, którzy się włączali w pracę nad opracowaniem 

nowej Lokalnej Strategii Rozwoju na lata 2023-2027. Mamy już pozytywną, bardzo wysoką ocenę dla 

tej Lokalnej Strategii Rozwoju. Wczoraj uczestniczyłam w spotkaniu z Marszałkiem Krzysztofem 

Grabowskim, który nas poinformował, że umowy ramowe, które dadzą nam podstawę                                             

do przygotowywania nowych konkursów, zostaną w styczniu podpisane z każdą LGD w Wielkopolsce.  

Tu muszę podkreślić, że bardzo się cieszymy z dobrej współpracy z Samorządem Województwa 

Wielkopolskiego. Jako jeden z niewielu samorządów w Polsce zdecydował się na przygotowanie                        

tzw. RLKS w pełnym zakresie, czyli LGD będą sięgały zarówno po środki z Funduszu Rolnego 

wypłacanego centralnie przez agencję, ale również samorząd województwa przeznaczył w Programie 

Regionalnym środki dla LGD w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego i Programu Regionalnego, 

więc będziemy wdrażać teraz trzy programy. Jest to na pewno organizacyjnie bardzo duże wyzwanie 

dla LGD. Będziemy zdobywać nowe doświadczenia i uczyć się funkcjonowania w tych trzech 

programach. Również koszty bieżące, czyli koszty utrzymania LGD będą podzielone na te trzy fundusze. 

Wszyscy, którzy robią projekty wiedzą jak to wygląda, kiedy trzeba koszty bieżące rozliczać na trzy 

różne programy unijne, ale my się wyzwań nie boimy. Cieszymy się dlatego, że znacznie zwiększyło 

nam to budżet i zwiększyło też zakres projektów, które będziemy mogli Państwu ofiarować. Chciałabym 

krótko wymienić jakie będą przedsięwzięcia i jaki jest planowany budżet w euro, ponieważ LGD                           

ma zakontraktowane środki w euro, co jest dla Państwa czasem trudne kiedy mnie ktoś pyta                                   

ile pieniędzy będzie w jakimś konkursie i ja nigdy nie jestem w stanie jednoznacznie odpowiedzieć, 

ponieważ jest to zależne od bieżącego kursu euro, a zobaczcie Państwo co się dzieje z euro. Były 



6 
 

sytuacje, że ogłaszaliśmy konkurs i euro było warte 4,54 zł, a teraz jak bym ogłaszała konkurs to ta pula 

przeznaczona na konkurs byłaby znacznie mniejsza z powodu silnej złotówki i niższego kursu euro. 

Ja podaję Państwu kwoty w euro, czyli nie jestem w stanie i nigdy tego nie zrobię, że powiem Państwu 

ile to będzie w złotówkach, ponieważ za każdym razem jak będziemy ogłaszać konkurs to kwota                              

w złotówkach będzie zależna od bieżącego kursu euro. Całość budżetu LGD jest kontraktowana                      

w kwotach euro. LGD podzieliła sobie Strategię na trzy główne cele. Pierwszy cel to podjęcie działań   

na rzecz dostosowania do zmian klimatycznych. Tutaj też dziękuję Stowarzyszeniu Siedlisko, które jest 

dla nas bardzo pomocne i inspirujące w podejmowaniu działań na rzecz walki ze zmianami 

klimatycznymi. Drugi cel to wyrównywanie szans rozwojowych i przeciwdziałanie wykluczeniu. Trzeci 

cel to cel związany z rozwojem obszaru opartym na istniejących zasobach turystycznych i kulturowych. 

O jakie projekty będą się mogli się ubiegać mieszkańcy, samorządy czy przedsiębiorcy? 

Pierwsze przedsięwzięcie to będzie edukacja ekologiczna. Mamy tu przeznaczony budżet w wysokości 

50.000,00 euro. Ja oczywiście te informacje mogę przekazać do protokołu, żeby było łatwiej.  

Grupa docelowa dla tego przedsięwzięcia to mieszkańcy i organizacje pozarządowe, jak również 

przedsiębiorcy. Będzie to wykonywane w dwóch formach. Pierwszy to będzie projekt grantowy, gdzie 

przede wszystkim organizacje pozarządowe będą się mogły ubiegać o wsparcie na realizację projektów 

podnoszących edukację ekologiczną, również poprzez tworzenie społecznych ogrodów, ogrodów 

otwartych i co będzie ważne w całej naszej strategii i na co będziemy zwracać uwagę to właśnie żeby 

pamiętać o tym równym dostępie, czyli jeżeli ma być przygotowany ogród to projektując ten ogród 

musimy wziąć pod uwagę np. osoby z ograniczeniami mobilności, czyli żeby takie ogrody były dostępne 

również dla osób, które mają problemy z poruszaniem się, np. żeby to były podwyższone ogrody, gdzie 

osoby starsze będą mogły pielęgnować zieleń w np. pozycji siedzącej. Liczymy oczywiście                                            

na kreatywność organizacji pozarządowych – one wiedzą lepiej niż my jak to ma wyglądać, ale np. będą 

te formy punktowane i zapewnienie tej równości dostępu będzie dotyczyło również inwestycji 

realizowanych przez samorządy, o czym za chwilę powiem, żeby mieć z tyłu głowy, że dążymy do tego, 

żeby infrastruktura była dostępna dla wszystkich. To było pierwsze działanie – edukacja ekologiczna. 

Druga forma realizacji tego przedsięwzięcia to będzie nasz projekt. LGD zamierza zorganizować 

konferencję, na którą chcemy zaprosić osoby posiadające fachową wiedzę z zakresu rozsądnego 

gospodarowania energią w przedsiębiorstwach, ponieważ przed ogłoszeniem dalszych konkursów 

chcemy, żeby przedsiębiorcy usłyszeli jak można doprowadzać, poprzez rożne działania,                                          

do oszczędności energetycznej i surowcowej w przedsiębiorstwach. 

Taką konferencję planujemy zorganizować jak najszybciej, jak tylko uruchomią się środki. 

Kolejne przedsięwzięcie to właśnie następstwo tej konferencji – przedsięwzięcie dla przedsiębiorców, 

które będzie się nazywało „Gospodarka zasobooszczędna i biogospodarka”. To jest konkurs właśnie      

dla przedsiębiorstw, w tym również rolniczych. W formie konkursu dotacje na dostosowanie swoich 

przedsiębiorstw do wymagań współczesności jeśli chodzi o oszczędności w zasobach. Tu mamy budżet 

przeznaczony na poziomie 530.000,00 euro. 

Kolejne przedsięwzięcie dla jednostek sektora finansów publicznych „Zielono-niebieska infrastruktura” 

- 500.000,00 euro budżetu. W ramach konkursu realizowanego z programu regionalnego mamy 

nadzieję na projekty z zakresu zielonej i niebieskiej infrastruktury na zazielenianie i dbanie o wodę                      

na obszarach LGD. To mają być projekty realizowane przez samorządy. 

To byłby cel pierwszy. Kolejny cel, czyli wyrównywanie szans rozwojowych i przeciwdziałanie 

wykluczeniu – 100.000,00 euro na przedsięwzięcie „Ambasadorzy zmian”, czyli wspieranie lokalnych 

liderów. Chcemy zaprosić na cykl szkoleń wzmacniających kompetencje miękkie aktywnych 

mieszkańców, organizacje pozarządowe. Tutaj planujemy kontynuację programu składkowego,                       

czyli „Aktywne sołectwa”. Chcemy zmienić tą formułę, czyli nie będziemy go już finansować z własnych 

środków. Chcemy to zrobić z projektu właśnie w ramach Funduszu Rolnego. Chcemy zwiększyć 

dofinansowanie dla sołectw i dla inicjatyw młodzieżowych, ale ponieważ nie będą to środki nasze tylko 
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środki unijne, w związku z tym ten konkurs trochę ulegnie zmianie. Będzie trochę trudniejszy,                                 

ale będzie warto pozyskać środki dla sołectw.  

Rozwój małej infrastruktury dla mieszkańców 1.770.000,00 euro – konkurs dla gmin członkowskich LGD 

w ramach Funduszu Rolnego, czyli taka kontynuacja „Odnowy wsi”, ale mówimy tutaj o małej 

infrastrukturze. Ministerstwo definiuje małą infrastrukturę jako wszelkie projekty infrastrukturalne 

dostępne dla mieszkańców, jeżeli nie przekraczają 1.000.000,00 zł. 

Kolejne przedsięwzięcie – 350.000,00 euro. Jest to trochę taki pilotaż dla nas, coś nowego                                       

co zamierzamy wprowadzić dla przedsiębiorstw. Przedsięwzięcie będzie się nazywało „Poprawa 

dostępu do usług srebrnej gospodarki”. W związku ze zmianami demograficznymi i starzejącym                         

się społeczeństwem, będziemy wspierać przedsiębiorców, ale tutaj jako jedyne będzie                                             

to przedsięwzięcie, które będzie miało znamiona innowacyjnych projektów i to ma być innowacyjność 

produktowa, rzeczywista a nie pozorna, ponieważ papier przyjmie wszystko. Mamy już doświadczenie, 

że bardzo łatwo jest napisać, że coś jest innowacyjne, ale my to chcemy bardzo rzetelnie weryfikować, 

żeby przedsiębiorcy świadczący usługi w jakimkolwiek obszarze wprowadzili do swojego repertuaru 

usług, które świadczą takie, które będą miały przesłanki dostosowanych do osób starszych, ale również 

do wszystkich osób z ograniczoną mobilnością albo jakichkolwiek ograniczeniach, które nie pozwalają 

funkcjonować w społeczeństwie. To będzie w ramach rozwijania działalności gospodarczych. Będzie 

można pozyskać środki na poprawę sytuacji w przedsiębiorstwie w taki sposób, żeby było można 

świadczyć usługi w zakresie tej tzw. srebrnej gospodarki. 

1.450.000,00 euro – „Miejsce dla każdego” – aktywizacja społeczności w ramach konkursu                                    

dla organizacji pozarządowych, przedsiębiorstw społecznych. To będzie duże przedsięwzięcie                                   

i to będzie w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. Mamy nadzieję, że przedsiębiorstwa 

społeczne oraz organizacje pozarządowe wypełnią życiem świetlice wiejskie, będą aktywizować 

mieszkańców. Chcemy wspierać te instytucje, które już zadziałały w sferze senioralnej. Powstały 

dzienne domy opieki dla osób starszych albo kluby seniora. Będziemy też kłaść nacisk na tworzenie 

młodzieżowych klubów na naszym terenie. Ta młodzież w tej strategii jest dla nas dosyć istotna                                 

i będziemy się ciągle też do tego odnosić. To będzie duży konkurs o dużym dofinansowaniu. Będziemy 

tutaj prowadzili rozmowy przed ogłoszeniem tego konkursu która organizacja pozarządowa na naszym 

terenie jest przygotowana do realizacji dużego projektu, żeby to poprowadzić. Od razu mówię,                            

że nie będziemy się tutaj rozdrabniać. To nie będą projekty małe i grantowe, tylko chcemy spróbować 

znaleźć jak najmniej podmiotów, które będą miały jak największy potencjał, żeby realizować projekt 

na całym obszarze LGD. 

Projekt grantowy również w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego – „Rozwój społeczeństwa 

obywatelskiego” w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. To będzie dla nas też duże wyzwanie 

organizacyjne. Chcemy zwiększać potencjał organizacji pozarządowych, pozwalając im podnosić 

kompetencje, szkolić, wzmacniać wizerunkowo. To też temat, który ciągle wypływał na konsultacjach, 

że liderzy potrzebują wsparcia, bo się wypalają i oczekują takich działań. To będzie pilotaż                                       

też dla nas w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. 

To był drugi cel i teraz ostatni cel, czyli ten rozwój oparty na istniejących zasobach turystycznych                              

i kulturowych. 

Pierwszy konkurs dla rolników na tworzenie lub rozwijanie istniejących agroturystyk lub gospodarstw 

edukacyjnych. Oczywiście już kiedyś odbywały się takie konkursy i różnie z tą agroturystyką bywało                   

jak się je rozliczało, natomiast tutaj ministerstwo bardzo dopracowało te procedury i mamy nadzieję, 

że uda nam się utworzyć fajne gospodarstwa edukacyjne i że znajdziemy chętnych wśród rolników                    

na te działania. 

Kolejne to  „Rozwijanie oferty animacji czasu wolnego” – konkurs dla osób fizycznych na podejmowanie 

działalności gospodarczej właśnie w zakresie animacji czasu wolnego, czyli np. wypożyczanie kajaków, 

rowerów, zespoły muzyczne i wszelakie usługi edukacyjne, szkolenia – wszystko co można podciągnąć 
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pod tą animację czasu wolnego. Tu mamy budżet na poziomie 400.000,00 euro i to będzie konkurs                   

dla osób fizycznych i przedsiębiorstw. 

Przedsięwzięcie „Informowanie o zasobach” – konkurs grantowy, który już realizowaliśmy                                        

dla organizacji pozarządowych i jednostek sektora finansów publicznych. Bardzo nam się to działanie 

sprawdziło i widzimy potrzebę, czyli przygotowywanie materiałów informacyjnych o obszarze. 

Szczególnie punktowane będą te materiały, które będą powstawały przy udziale samych społeczności 

wiejskich. Mieliśmy takie projekty – w Lednogórze powstała bardzo ciekawa publikacja,                            

gdzie mieszkańcy poprzynosili zdjęcia, pamiątki, razem opracowali publikację, zrobili sobie promocję, 

spotkali się, byli mieszkańcy Lednogóry. Taki mieliśmy projekt w Czerwonaku również i widzimy,                             

że to jest potrzebne. Tablice informacyjne, publikacje również z wykorzystaniem tych kanałów 

elektronicznych i to będzie realizowane w ramach projektu grantowego.  

Ostatnie dwa przedsięwzięcia to „Rozwój branży HoReCa”, czyli hotelarstwo i gastronomia. Chcemy 

nawiązywać do zasobów turystycznych; do Szlaku Piastowskiego, który jest niesamowitym kapitałem, 

który powinniśmy budować i dlatego tutaj właśnie dla przedsiębiorstw będziemy oferować wymianę 

sprzętu, powstawanie nowych miejsc noclegowych, ponieważ ciągle deficyt występuje w tym obszarze, 

więc bardzo skonkretyzowane - tylko ta branża będzie mogła startować w tym projekcie. 

Ostatnie przedsięwzięcie, które będzie realizowane w ramach Funduszu Regionalnego to „Kultura                       

na trakcie” – 500.000,00 euro budżetu. To jest konkurs dla jednostek sektora finansów publicznych                        

i instytucji kultury na wykorzystanie istniejącego potencjału dziedzictwa kulturowego, którego mamy 

tutaj bogactwo; na tworzenie izb pamięci, muzeów czy wzmacnianie instytucji kultury w taki sposób, 

żeby można było wspierać działalność kulturalną mieszkańców, ale również aby wykorzystywać 

istniejący potencjał dla tworzenia oferty turystycznej.  

W ten sposób przedstawiłam Państwu wszystkie planowane konkursy na najbliższe lata. Mam nadzieję, 

że Gmina Gniezno i społeczność będzie z sukcesem po te środki sięgać. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Dyrektor. Materiały przekażemy Państwu Radnym. 

Oczywiście są pytania. Jest pytanie od Pani Radnej Brykczyńskiej. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. Korzystając z okazji chciałam podziękować Pani Dyrektor 

i LGD Trakt Piastów, która była partnerem w projekcie, jak również Gmina Gniezno – „Eko spadek = 

wiedza seniorów + działanie młodych”. Projekt trwał aż 18 miesięcy i realizowany był z Funduszy 

Norweskich – Aktywni Obywatele Fundusz Krajowy. Zakończył się sukcesem, zresztą Pani Dyrektor była 

na zakończeniu. Już został praktycznie rozliczony, więc myślę, że następne projekty również będziemy 

współorganizować. 

 

- Małgorzata Blok: Ja jeszcze dopowiem, bo nie powiedziałam sumy o jakim budżecie mówimy,                                

bo to może będzie łatwiej sobie wyobrazić, że właśnie na to wdrażanie Lokalnej Strategii Rozwoju, 

całościowo GD pozyska 6.500.000,00 euro. Środki związane z funkcjonowaniem LGD nie są objęte,                      

bo to będzie ponad 1.000.000,00 euro. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Państwo Radni, czy są jeszcze pytania do Pani Dyrektor?                               

Nie ma, w takim razie dziękuję bardzo za przybycie. Materiały przekażemy, dziękuję bardzo. 

Zamykamy punkt 3 i przechodzimy do punktu 4 – Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie 

międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, szanowni Państwu, przedstawiam sprawozdanie z okresu 

międzysesyjnego.  
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W Referacie Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych trwają bieżące prace związane                                     

z utrzymaniem zieleni oraz wycinka drzew i krzewów. Trwają też odbiory zrealizowanych zgłoszonych 

do Urzędu prac w ramach programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno”. 

Do tej pory odebranych zostało 16 z 20 realizowanych inwestycji. zakończono prace związane                                     

z występowaniem na terenie Gminy Gniezno suszy. Łącznie wpłynęły 322 wnioski rolników                                     

o oszacowanie szkód spowodowanych przez suszę w bieżącym roku. Trwają kontrole nieruchomości 

wyposażonych w zbiorniki bezodpływowe. Trwa uzupełnianie dokumentów i ocena najkorzystniejszej 

oferty złożonej w ramach przetargu nieograniczonego na realizację zadania pn. „Obiór, transport                           

i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Gniezno                           

i obiektów będących własnością Gminy Gniezno w okresie do 31 grudnia 2024 r.” 

Poza tym, prowadzone są bieżące działania związane z zagospodarowaniem odpadami i zgodnie                            

z właściwością Referatu. 

Referat Podatków przygotował na dzisiaj uchwalę związaną z wysokością podatków i opłat lokalnych. 

Poza tym, na bieżąco prowadzi działania. 

Również w Referacie Gospodarki i Rozwoju trwają prace związane z realizacją inwestycji planowanych 

jeszcze na ten rok – budowa bieżni w Szczytnikach Duchownych jak również sieci wodociągowe 

zaplanowane. Wszystkie umowy zrealizowane z terminem do końca grudnia są w trakcie realizacji. 

Ponadto, trwa również remont i utwardzanie poboczy tłuczniem w m. Modliszewo, Modliszewko. 

Mamy też podpisaną umowę na zimowe utrzymanie dróg gminnych w sezonie. Te prace będą 

prowadzone przez wykonawcę KOWAL Mateusz Kowalczyk. Umowa opiewa na kwotę 130.000,00 zł,                    

a termin wykonania do 15 kwietnia. To tyle z zadań inwestycyjnych.  

W miesiącu listopadzie odbyły się wydarzenia, które miały charakter patriotyczny, związany                                  

ze Świętem Niepodległości. 9 listopada w Goślinowie odbyło się odsłonięcie tablicy pamiątkowej                            

z okazji jubileuszu powołania Komitetu Założycielskiego Niezależnych Samorządnych Związków 

Zawodowych Rolników Indywidualnych „Solidarność”. Inicjatorem i założycielem był Ryszard Majewski 

– mieszkaniec Goślinowa. Członkami nowopowstałego zarządu byli rolnicy z całej gminy. Bardzo 

dziękuję Komitetowi Założycielskiemu, również Radnemu gminy Panu Ryszardowi Majewskiemu,                        

a także mieszkańcom, którzy w tamtym czasie aktywnie działali w Związku i przyłączyli                                               

się do sponsorowania lub wprost przygotowania tego wydarzenia. 

Wieczornica patriotyczna, zgodnie już z tradycją gminną, odbyła się w tym roku w Szczytnikach 

Duchownych w 105. rocznicę odzyskania niepodległości. Był przemarsz spod parku w Szczytnikach                      

do szkoły. Mieszkańcy bardzo licznie zgromadzili się na wydarzeniu. Defiladę prowadzili jeźdźcy                          

na koniach z Rancza Ganina Dobrzyńscy. Po dotarciu na miejsce, na dziedzińcu szkoły zaprezentowała 

się grupa rekonstrukcyjno-historyczna „Powstaniec Zdziechowa”. Ta grupa zaprezentowała krótki 

program historyczny. Następnie w hali sportowej szkoły odbyła się część artystyczna. Cieszy to,                                   

że każdego roku w tej części artystycznej udział biorą dzieci, rodzice wszystkich naszych gminnych 

jednostek. W organizację zaangażowały się też KGW Zdziechowy, Modliszewa i Strzyżewa Paczkowego. 

Organizatorem wieczornicy patriotycznej była Gminna Biblioteka Publiczna w Zdziechowe,                                      

ZS im. ks. Jana Twardowskiego w Szczytnikach Duchownych, a także Gmina Gniezno.  

Na to wydarzenie została pozyskana, z Programu „Niepodległa”, dotacja w wysokości 10.000,00 zł. 

Bardzo dziękuję wszystkim zaangażowanym w to wydarzenie. Również jednostki OSP brały udział                            

w zabezpieczeniu przemarszu, także wydarzenie odbiło się echem w całej naszej przestrzeni. 

Wspieramy i kibicujemy naszemu mieszkańcowi z Dalek. Arkadiusz Graczyk poleciał do Australii,                        

aby wziąć udział w zawodach speedrowerowych. Od 3 lat jest zawodnikiem gnieźnieńskiego klubu 

sportowego KS Orzeł Gniezno. Zawody rozpoczęły się 18 listopada i potrwają do połowy grudnia.  

Nasz mieszkaniec zdobył już 3. miejsce w pierwszym z turniejów w ramach pucharu federacji                                

w kategorii „junior do lat 16”. Wszedł pewnie do finału indywidualnych mistrzostw świata w kategorii 

juniorów na 2. miejsce, zdobywając 18 punktów z 20 możliwych. Arkowi gratulujemy, dopingujemy 

cały czas. Przy okazji dziękuję za wsparcie sportowe, dowóz zawodnika na lotnisko firmie Auto Sanok.  
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Sołectwo Strzyżewo ma nową scenę plenerową. Strzyżewo Paczkowe otrzymało dofinansowanie                        

na realizację tego przedsięwzięcia w kwocie 58.000,00 zł z budżetu Województwa Wielkopolskiego                      

w ramach programu Wielkopolska Odnowa Wsi, w XIII edycji konkursu Pięknieje Wielkopolska Wieś. 

Całkowita wartość projektu wyniosła blisko 88.000,00 zł, z czego 25.000,00 zł pochodziło z budżetu 

gminy, a 15.000,00 zł przeznaczono z funduszu sołeckiego. Gratulujemy serdecznie sołectwu Strzyżewo 

Paczkowe naprawdę imponującego obiektu. Niech służy mieszkańcom, niech sprzyja tworzeniu sztuki. 

W ZS w Jankowie Dolnym oficjalnie otwarta została sala multimedialna – 24 stanowiska dla uczniów 

wraz ze słuchawkami oraz monitor interaktywny. Koszt inwestycji to kwota około 53.000,00 zł, z czego 

15.000,00 zł szkoła otrzymała z Fundacji Velux, a 3.000,00 zł przeznaczyła Rada Rodziców na zakup 

krzeseł. Pozostała część środków pochodziła z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Wielkopolskiego w ramach programu operacyjnego Wyższa Jakość Kształcenia dla Szkół 

Podstawowych Gminy Gniezno na lata 2020-2023.  

W sobotnie przedpołudnie, 25 listopada, w hali sportowej w Zdziechowie rozegrany został turniej piłki 

nożnej o puchar Przewodniczącego Zarządu Okręgowego NSZZ Funkcjonariuszy i Pracowników 

Więziennictwa w Poznaniu oraz Dyrektora Zakładu Karnego w Gębarzewie. W sportowej rywalizacji 

udział wzięło 8 drużyn reprezentujących jednostki penitencjarne, Straż Graniczna Ławica, Komenda 

Powiatowa Policji w Gnieźnie. Turniej wygrała drużyna reprezentująca zakład karny we Wronkach. 

Również na podium znaleźli się funkcjonariusze Komendy Powiatowej Policji w Gnieźnie, którzy                             

w meczu o III miejsce pokonali 2:0 funkcjonariuszy zakładu karnego w Gębarzewie. Bardzo dziękuję 

organizatorom za przygotowanie wydarzenia. Dziękuję również Radnemu Jakubowi Fryzie                                      

za zorganizowanie, a także za udział w turnieju.  

Ostatni element sprawozdania to sprawozdanie z realizacji uchwał: 

- uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. i w sprawie zmiany WPF na lata 2023-2030 

– zrealizowane; 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiego – zrealizowana; 

- w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu 

budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek –                                       

w realizacji; 

- w sprawie ustalenia Regulaminu głosowania w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w Gnieźnie 

na kadencję 2024-2027 – w realizacji; 

- w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Gnieźnie na kadencję 2024-2027 – zrealizowana; 

- w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej w Gminie Gniezno na lata 2024 – 2029 – w realizacji; 

- w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego                         

ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Gniezno – w realizacji. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Mam zgłoszenie – Pani 

Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: W dwóch sprawach… Najpierw chciałam dopowiedzieć,                     

bo Pani Wójt mówiła o sprawozdaniu w okresie międzysesyjnym. Domyślam się, że nieopatrznie Pani 

Wójt pominęła jedną informację. Gratuluję Panu Radnemu Bolesławowi Dzielowi zakończenia projektu 

z Wielkopolskiej Odnowy Wsi. Chcę powiedzieć, że my w Piekarach również sfinalizowaliśmy 

inwestycję z Odnowy Wsi, na którą również otrzymaliśmy w tym roku środki w kwocie 46.000,00 zł, 

20.000,00 zł było wkładu własnego, a 10.000,00 zł również podchodzi z funduszu sołeckiego. Dziękuję 

Panu Robertowi Błochowi za nadzór inwestycyjny nad tym działaniem i Pani Ani Grajkowskiej, z którą 

aktualnie rozliczamy ten projekt. Po mojej stronie jest rozliczenie wkładu własnego. Muszę powiedzieć, 

że wkład rzeczowy mieszkańców jest ogromny – jest liczony na 7.000,00 zł i teraz dokumentujemy                       

to wszystko, żeby móc przed Urzędem Marszałkowskim to rozliczyć. Chciałam powiedzieć, że w tym 
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roku akurat tak się złożyło, że dwa projekty z Wielkopolskiej Odnowy Wsi udało nam się pozyskać – 

jeden w Strzyżewie, a drugi w Piekarach. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie pominęłam tylko czytałam o zakończonych inwestycjach. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ona jest zakończona. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Z tego co wiem to jeszcze chyba nie jest zakończona, a tutaj mówiłam o otwarciu 

tamtej inwestycji. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: My nie otwieraliśmy. Była to moja sugestia, do której 

przychyliła się Pani Anna i wiem, że konsultowała to z Panią Wójt. Nie mamy takiego szczęścia                                  

jak w Strzyżewie, bo nie mamy zadaszenia, które by nas ochroniło. Pogoda jaka była to Państwo 

widzieliście, bardzo dużo spadło deszczu. Obserwując prace można powiedzieć, że połowę czasu 

wykonawca Mnichowa walczył z wypompowywaniem tej wody. Warunki atmosferyczne nie pozwoliły 

nam, żeby również tego samego dnia zrobić otwarcie w Piekarach. Myślę, że to by mogło mieć 

odwrotny skutek, tym bardziej że wykonując te prace, środek Zielonych Płuc Piekar został naruszony, 

bo sprzęt musiał wjechać. W tej chwili jest to wszystko ładnie wyrównane i na wiosnę trzeba ponownie 

zasiać tam trawę. Kompletnie nie było sensu w takich warunkach pogodowych tego robić, aczkolwiek 

wiem, że zgoda Urzędu Marszałkowskiego jest, że zrobimy to wiosną, co nie zmienia faktu,                                      

że i tak nasz wkład rzeczowy będzie wyliczony na tą kwotę, która była w projekcie wpisana. 

Moje pytanie, które dzisiaj chciałam zadać i nie będę oryginalna, bo wiadomo, że Pani Wójt                                   

się spodziewa. Zadam pytanie, bo nie usłyszałam o tym w sprawozdaniu. Co się wydarzyło w okresie 

międzysesyjnym, jeśli chodzi o inwestycję kanalizacyjną w Braciszewie? Konkretnie chciałabym zapytać 

czy jest już gotowy wzór porozumienia między Wójtem a Wójtem? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Z tego co mogę Pani przekazać to trwają cały czas jeszcze uzgodnienia z Gminą 

Łubowo i dopracowujemy szczegóły, także tego wzoru jeszcze w pełni nie mamy. Wierzę mocno,                          

że w grudniu jeszcze uda nam się te dokumenty Państwu przygotować do procedowania. Ewidentnie 

brak szczegółowych uzgodnień jest przeszkodą do tego, żeby procedować uchwałę. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Rozmawiałam dzisiaj z panem mecenasem Pawłem 

Fludrem, który jest Mecenasem Urzędu Gminy Łubowo. Zapytałam go jakie jeszcze informacje                                

są potrzebne do tego porozumienia i otrzymałam informację, że wzór został przesłany, natomiast                    

czy są uwagi czy nieścisłości to w zasadzie Urząd Gminy Łubowo czeka na informację ze strony Wójta 

Gminy Gniezno. Czy Pani Wójt w tym momencie ma uwagi do tego porozumienia? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Pewnie do samej treści nie, bo pan mecenas zapewne wyraził tutaj swoją opinię 

w zakresie treści porozumienia, natomiast częścią składową porozumienia są dane finansowe związane 

właśnie z odbiorem nieczystości. To jest rzecz, która jeszcze jest ustalana z Gminą Łubowo. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Z tego co widziałam to porozumienie, to tam na pewno                    

nie było kwoty, która ma być za dokonanie inwestycji. My już znamy tą kwotę, bo przypomnę, że został 

złożony projekt budżetu i w projekcie budżetu, który poszedł do RIO i do nas również, jest wpisane 

1.500.000,00 zł na rok 2024, czyli kwota już jest znana. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, Pani mówi o dofinansowaniu do modernizacji oczyszczalni i ta kwota                         

jest nam znana. Teraz mówimy o kwotach związanych z opłatami za odprowadzanie ścieków. To jest 

drugi element tego porozumienia. 
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- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Kiedy Pani Wójt przewiduje znać te informacje? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Czekam na informację z Urzędu Gminy Łubowo i stosowne pisma w tej sprawie, 

jak również i zarządca sieci, który potencjalnie będzie obsługiwał nam sieć kanalizacyjną, również 

merytorycznie nas wspiera w tym, żeby te wyliczenia były precyzyjne i miały jakieś realne podstawy. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Rozmawiałam dzisiaj również z Panią Anetą Kryciak                            

z jednostki, która jest podległa pod Wójta Gminy Łubowo, która zajmuje się właśnie tym zadaniem. 

Pytałam ją na jakim to jest etapie i powiedziała mi, że wszystkie informacje przekazała osobie 

odpowiedzialnej z naszej strony. 

 

- Wójt Maria Suplicka: To może Pan Kierownik wesprze mnie, ale wiem, że jeszcze uzgodnienia trwają. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Na co jeszcze czekamy? Dostałam informacje, że podobno 

wszystko to co było oczekiwane, zostało przekazane. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Dzień dobry Państwu. Tutaj rzeczywiście pani dyrektor zakładu komunalnego 

przesłała nam pewną informację. Jest to informacja na temat stawki za metr sześcienny ścieków przy 

hurtowym odbiorze ścieków ze strony Gminy Łubowo. Dostaliśmy analizę, która była przeprowadzona 

przez firmę zewnętrzną na zlecenie Gminy Łubowo. Ta analiza zakłada jaka cena jest za ten metr 

sześcienny przewidywana dla nas. My tą analizę przesłaliśmy do podmiotu, z którym prowadzimy 

rozmowy w sprawie świadczenia dla nas usług z zakresu obsługi tej sieci kanalizacyjnej. Przez ten 

podmiot zostały zgłoszone uwagi do tej analizy co do sposobu wyliczenia tej kwoty i takich spraw 

technicznych. Jak tylko otrzymałem to zapytanie ze strony podmiotu, z którym prowadzimy rozmowy, 

przesłałem te wątpliwości i sugestie do Gminy Łubowo z prośbą o przekazanie do autora tej analizy, 

ponieważ była to firma zewnętrzna. Do tej pory żadnej odpowiedzi zwrotnej nie otrzymałem. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czy Pani Wójt może zadeklarować czy do końca roku uda 

się podłączyć Braciszewo do oczyszczalni w Strychowie? 

 

- Wójt Maria Suplicka: To jest zależne od wielu czynników. Ja taką deklarację Państwu mogę złożyć, ale 

to nie jest tylko w moich rękach, żeby dokonała się w pełni ta czynność. My staramy się dość precyzyjnie 

określić warunki na jakich przez wiele lat mieszkańcy będą odprowadzać ścieki do oczyszczalni                                 

w Strychowie. To jest pewien proces. Jest to nie do końca tylko zależne od nas. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czy jest szansa, że w grudniu na sesji Pani Wójt uzgodni                         

z Wójtem Łubowa, że to będzie ta sesja kiedy my podejmiemy uchwałę, której załącznikiem będzie 

porozumienie, a treścią uchwały będzie przekazanie zadania do Gminy Łubowo. Również w grudniu 

Rada Gminy Łubowo na swojej sesji podejmie uchwałę o przejęciu tego zadania. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Wydaje się, że te ustalenia, które prowadzimy, są jakby ostatnim elementem 

tego procesu, więc jak tylko dokonają się określenia tych danych to uchwałę będziemy wprowadzać. 

Ona jest praktycznie przygotowana i czeka na uzupełnienie tymi danymi.  

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Jeszcze chciałam zapytać, bo mamy przygotowany szeroki 

dokument, który mówi o kanalizacji Gminy Gniezno. Czy Pani Wójt ma pomysł na to, aby w ramach 

Gminy Gniezno posiadać jednostkę, która będzie zajmowała się obsługą całej sieci kanalizacyjnej? 



13 
 

Rozumiem, że o to się rozwija dzisiaj problem. Co będzie w momencie kiedy np. się nie dogadamy                           

z PWiK w Gnieźnie, bo stwierdzimy, że oni za wysokie kwoty od nas oczekują i nas na to nie stać?  

Czy to znaczy, że mieszkańcy nie będą mieli tej kanalizacji podłączonej w ogóle? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nigdy tak nie powiedziałam, to Pani mówi. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja po prostu pytam. 

 

- Wójt Maria Suplicka: My wybudowaliśmy inwestycję zgodnie z przygotowanym projektem. Inwestycja 

jest odebrana w sensie budowlanym i czeka tylko na podłączenie. Prowadzimy uzgodnienia z Gminą 

Łubowo, żeby finalnie już zakończyć ten proces podłączenia. On nie był po prostu przygotowany                           

na etapie przygotowywania projektu budowlanego. W tej chwili uzupełniamy te braki i to się dokona. 

Mogę tylko tyle Pani powiedzieć. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czy my jako gmina jesteśmy przygotowani do kolejnej 

inwestycji kanalizacyjnej? Czy będzie miał kto się tym zajmować? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Kolejna inwestycja, która jest w oczekiwaniu do realizacji to jest inwestycja 

budowy kanalizacji w Oborze. Będzie ona wymagała tego samego procesu – wybudowania                                               

i podłączenia finalnie do oczyszczalni w Strychowie. Jeżeli przebrniemy tej etap, który w tej chwili 

prowadzimy, to będzie tylko formalnością, zgodnie z przyjętym tokiem, dokonać podłączenia                               

po wybudowaniu w Oborze. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: To zadam jeszcze raz pytanie. Czy Pani Wójt przewiduje                    

w przyszłości, żeby być samowystarczalnym i nie być zależnym od samorządów i jednostek podległych 

innych samorządów, aby samodzielnie obsługiwać posiadaną czy w przyszłości budowaną sieć 

kanalizacji? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Pani Radna, kanalizacja, którą budujemy, została zaprojektowana i ustalona 

jeszcze w poprzedniej kadencji, a my ten projekt zrealizowaliśmy. On przewidywał, że będziemy 

odprowadzać ścieki od naszych mieszkańców to sąsiedniej gminy – tak zostało to zaprojektowane. 

Kolejne projekty będą powstawać i one będą powstawać w zależności od tego, jakie będą warunki                            

i gdzie będziemy mogli te nieczystości odprowadzać. Trudno żebym dzisiaj tutaj rozwijała tą dyskusję 

jaki mam pomysł i w jaki sposób będę realizować dalej takie przedsięwzięcia. Na razie uważam,                            

że możemy być w pełni zadowolenia, że udało nam się wznowić rozwój kanalizacji na terenie gminy. 

Te inwestycje nie były realizowane od 10 lat. W tej kadencji pierwsza inwestycja kanalizacyjna ruszyła. 

Ruszamy z innymi odcinkami kanalizacyjnymi i będziemy sukcesywnie planować dalej. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Biorąc pod uwagę, że prawie rok czasu trwa 

skonsumowanie wybudowanej kanalizacji w m. Braciszewo to zastanawiam się czy w ogóle                                        

w przyszłości będziemy mieli moce, aby budować kolejną kanalizację, jeżeli to tak długo będzie trwało. 

Mówienie o zadowoleniu – zależy kto to mówi, bo ja np. zupełnie inne głosy słyszę od mieszkańców. 

Kanalizację mają, ale jakby jej nie mieli – co z tego, że jest wybudowana pod ziemią, skoro w ogóle                     

z niej nie korzystają? Szczerze powiedziawszy, na pytania kiedy będą mogli z tego korzystać                                     

nie ma jednoznacznej odpowiedzi, bo nawet tutaj Pani Wójt mówi, że postaramy się, nie wszystko                          

od nas zależy, może w grudniu a może nie. Szczerze powiedziawszy, jak Pani Wójt nie wie to znaczy,      

że nikt nie wie w tej gminie, bo nie ma wyższego organu niż Pani Wójt. 
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- Wójt Maria Suplicka: Nie, Pani Radna. Budowa sieci kanalizacyjnej należy do najtrudniejszych 

inwestycji i faktycznie co do poziomu satysfakcji to nie jest to ten sam poziom co budowa drogi,                          

bo zupełnie inaczej się korzysta z nowo wybudowanej drogi, a zupełnie inaczej ten poziom satysfakcji 

występuje w przypadku kanalizacji. Rzeczywiście jest to w ogóle inwestycja zakryta, jej nie widać.  

Na inwestycję na niewielki odcinek, który wybudowaliśmy, straciliśmy kilka milionów i tego nie widać. 

Co innego jest w przypadku drogi, co innego w przypadku budowy przedszkola. Mówimy teraz                               

o Braciszewie – wybudowaliśmy sieć raptem dla niewielu domostw, której nie widać i która dużo 

kosztowała. Trwa proces podłączania i tak jak powiedziałam – realizowaliśmy projekt, który                                       

był przygotowany w poprzedniej kadencji. Tak jak powiedziałam – od 10 lat nie była budowana żadna 

sieć kanalizacyjna, a my wybudowaliśmy chociaż niewielki odcinek dla kilkunastu gospodarstw,                           

ale to pokazuje, że mamy wolę działania i że chcemy dalej realizować te inwestycje. Oczywiście zawsze 

są malkontenci, którzy powiedzą, że nie są zadowoleni. Są też tacy, którym w ogóle jest ciężko dogodzić 

– cokolwiek by się nie robiło, zawsze jest źle. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Nie generalizowałabym. Mówimy o mieszkańcach 

miejscowości Braciszewo, którzy świadomość mają, że kanalizacja znajduje się pod ziemią, bo nie jest 

to ani lampa, ani droga, natomiast chodzi o to, że oni z niej nie korzystają. Nie mówimy o tym czy coś 

widać czy nie widać, tylko czy jest to użyteczne czy nie. Mamy wybudowaną sieć kanalizacyjną, która 

jest nieużywana. Już prawie rok z niej nikt nie korzysta. Moje wątpliwości budzi fakt czy my                            

w przyszłości w ogóle jesteśmy przygotowani na kolejne inwestycje kanalizacyjne, nie posiadając 

wyspecjalizowanej komórki, która miałaby się tym zajmować. Oddajemy wszystkie zadania na rzecz 

obcych jednostek – w głównej mierze Miasta Gniezno, czy np. w tym przypadku Gminy Łubowo. Zadaję 

głośno pytanie – nie dlatego, żeby komuś zrobić przykrość, tylko jesteśmy Radnymi i rozmawiamy                       

na temat przyszłości i rozwoju naszej gminy. Uważam, że powinniśmy się mocno nad tym zastanowić. 

Jest to idealny moment, żeby o tym porozmawiać przy okazji realizowanej inwestycji na przykładzie                 

m. Braciszewo, tym bardziej że mamy opracowaną dokumentację dotyczącą kanalizacji całej gminy, 

więc dobrze, że ona jest, natomiast nie wiem czy my jesteśmy przygotowani na kolejne inwestycje.                   

Nie mamy w ogóle pomysłu jak być samodzielnym. Nie posiadając sami mocy, uzależniamy                                      

się od innych. Zawsze będzie można powiedzieć, że to nie nasza wina, to wina tego innego podmiotu. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Pani Radna, nie za bardzo wiem jak Pani rozumie „uzależniamy się”.                                    

To jest projekt, który został tak przygotowany. Taki wariant podłączenia był i my to zrealizowaliśmy. 

My nikomu nic nie oddajemy. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Na temat tego, kto dalej ma po wybudowaniu i podłączeniu 

ma zajmować się obsługą, to już nie wiem czy nie można było się tym zająć wcześniej. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Rzecz w tym, że to nie Łubowo będzie się zajmować. Łubowo będzie tylko 

odbiorcą. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Można było wcześniej zastanawiać się na temat tego,                       

kto może to zrobić. My nie mamy tej jednostki, która by się mogła tym zająć, dlatego pytam. 

 

- Wójt Maria Suplicka: To może inaczej zapytam. Czy Pani wie kto zarządza sieciami wodno-

kanalizacyjnymi w Gminie Gniezno? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: No właśnie nikt. Ja już może skończę ten wątek. Czyli co, 

do końca roku? 21 grudnia dostaniemy uchwałę? 
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- Wójt Maria Suplicka: Pani Radna, PWiK zarządza naszymi sieciami. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: No to właśnie nie jest nasza jednostka. O tym mówię. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Pani chciałaby taki zakład powołać w Gminie Gniezno? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja się pytam czy nie powinniśmy mieć osoby, jednostki, 

która by się mogła po części tym zająć, tak jak wszystkie samorządy posiadają. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie, tutaj Pani wprowadza w błąd. Wszystkie samorządy nie posiadają jednostek, 

które zarządzają sieciami. Proszę nie wprowadzać w błąd. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo, dyskusja trochę wybiegła poza punkt 4.  

Jeszcze Pan Kierownik chciał się odnieść?  

 

- Wójt Maria Suplicka: Proszę bardzo, Panie Kierowniku. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Ja bym chciał tylko powiedzieć parę słów, żeby nie szerzyć jakiejś 

dezinformacji, bo oglądają nas mieszkańcy. Jeżeli chodzi o samo Braciszewo to zaznaczyć należy,                          

że ten problem dotyczy części wsi, ponieważ część mieszkańców Braciszewa, gdzie sieć wybudowana 

w tzw. Braciszewku, czyli przy drodze na Woźniki, tam podłączenie jest do sieci będącej we władaniu 

PWiK w Gnieźnie i tam mieszkańcy już od dawna są podłączeni, także nie informujmy w ten sposób,                    

że wieś Braciszewo nie jest podłączona, ponieważ część tej wsi jest podłączona, tam gdzie PWiK 

odpowiada za to i gdzie włączaliśmy się do ich sieci.  

My jesteśmy w porozumieniu międzygminnym razem z Gminą Czerniejewo i Miastem Gniezno,                        

więc Czerniejewo także nie posiada własnego zakładu komunalnego, ponieważ jest członkiem 

porozumienia z nami i z Miastem Gniezno. Tam gdzie my budujemy sieci na terenie, gdzie zawiaduje 

wszystkim PWiK, nie ma najmniejszego problemu, po wybudowaniu sieci wodociągowej                                         

czy kanalizacyjnej, z natychmiastowym przekazaniem i przejęciem tego w administrowanie do PWiK              

w Gnieźnie. Problem z częścią wsi Braciszewo dotyczy tego, że ileś lat temu Gmina Łubowo zgodziła 

się, żebyśmy projektowali coś w taki sposób, a nie inny, czyli odprowadzać ścieki na terenie ich gminy. 

Dlatego ten projekt został w ten sposób wykonany. Realizacja nastąpiła ileś lat później po projekcie                    

i na etapie zakończenia inwestycji nagle zaczęły wychodzić pewne problemy. To jest pierwsza sprawa, 

że część mieszkańców wsi Braciszewo od kilku miesięcy ma już podłączenie do kanalizacji                                         

i z niej korzysta. Tak jak powiedziała Pani Wójt – jednostką odpowiedzialną za administrowanie sieciami 

kanalizacyjnymi na naszym terenie jest PWiK w Gnieźnie. Nie ma najmniejszego problemu z tym,               

że jeżeli wybudujemy jakąś sieć to jest ona natychmiast przejmowana, administrowana, zarządzana. 

Wszelkie awarie leżą po stronie PWiK w Gnieźnie. Obecnie prowadzimy dwie inwestycje w Jankowie 

Dolnym. Jedna jest w trakcie budowy – kanalizacja na os. Południowym. To wszystko                                            

też jest uzgadnianie z PWiK i po zakończeniu, bez najmniejszego problemu, będzie do niech przekazane 

i będą mieszkańcy mogli bardzo szybko się podłączyć do tej sieci. Kolejną inwestycją jest projekt                

w Jankówku, również w porozumieniu z PWiK i pod ich wytycznymi w postaci warunków technicznych 

przyłączenia do sieci kanalizacyjnej jest realizowany. Na razie jest dokumentacja projektowa                              

na wybudowanie sieci kanalizacyjnej i na pewno w latach następnych będzie to zrealizowane, także          

nie informujmy tutaj mieszkańców w ten sposób, że nie ma kto w gminie zarządzać sieciami 

kanalizacyjnymi czy że gmina nie ma pomysłu, ponieważ sukcesywnie od kilku lat, tam gdzie mamy 

możliwość, zresztą częścią tej koncepcji rozbudowy było to, że w pierwszej kolejności będziemy 

realizować kanalizację tam, gdzie jest to możliwe najszybciej, czyli np. Jankowo – tam gdzie                                

nie ma tej sieci, ponieważ jest jakby główna nitka i będziemy rozbudowywać w konkretne osiedla;                
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czy w innych wsiach, w których jest taka potrzeba. Zdziechowa ma też główną nitkę, są też miejsca 

gdzie trzeba to uzupełnić. Sukcesywnie, na podstawie koncepcji, która została zrealizowana, będziemy 

te zadawania wykonywać. W przyszłym roku w projekcie budżetu, jak Państwo pewnie zauważyliście, 

jest też wpisany projekt kanalizacji do terenów inwestycyjnych Gminy Gniezno w Lulkowie i Kalinie, 

gdzie też przez ileś lat nie robiono nic w tym kierunku, a to, że mamy też zaplanowane na przyszły rok 

wybudowanie sieci kanalizacyjnej łączącej Wełnicę z rurociągiem na granicy ul. Roosevelta w mieście i 

naszej gminy, co pozwoli nam po wybudowaniu tego odcinka przełączyć ścieki z całej Wełnicy i z części 

Jankówka do kolektora miejskiego. Automatycznie zwolnimy możliwości przyjmowania kolejnych 

ścieków oczyszczalni w Jankowie i dlatego będzie ten projekt terenów inwestycyjnych realizowany. 

Mało tego, mamy jeszcze dokumentację na modernizację oczyszczalni w Jankowie Dolnym, również      

na podstawie koncepcji przygotowanej 2 lata temu. Modernizacja ta zakłada możliwość zwiększenia 

odbiorców w oczyszczalni do około 11 tys. mieszkańców. Jest to jakby pierwszy etap tego, żeby móc 

na przyszłość planować rozbudowę tej oczyszczalni w Jankowie, co pozwoli na podłączenie takich wsi 

jak Wierzbiczany, Lubochnia, Osiniec do tamtej oczyszczalni. Jest to proces długoletni i bardzo trudny, 

ale sukcesywnie na pewno będzie realizowany.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo, zamykam dyskusję. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja jeszcze chciałam jedno pytanie zadać. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Nie oddaję głosu. Zamykam dyskusję, temat się rozwinął zbyt 

szeroko. Jesteśmy w punkcie „Sprawozdanie”, szanowni Państwo. Jeżeli Pani Radna uznaje, że jest                  

to temat istotny to proponuję, żeby włączyć ten punkt do kolejnej sesji. Jesteśmy w punkcie 

„Sprawozdanie”. Pozwoliłem Pani Radnej temat wyczerpać. Zamykam ten punkt i oddaję głos Pani 

Radnej Agacie Górnej. Nie chciałbym, żeby jeden temat zdominował całą sesję. Przed nami jeszcze                         

11 uchwał, szanowni Państwo. 

 

- Radna Agata Górna: Dziękuję. Mam pytanie do Pani Wójt. Mówiła Pani o tym, iż wybraliśmy firmę, 

która będzie zajmować się równaniami dróg. Jest przewidziana kwota 130.000,00 zł planowana                        

do realizacji do kwietnia przyszłego roku. Jak Państwo szacowaliście tą kwotę? Czy ona wystarczy?               

Czy to jest mniej-więcej porównywalna kwota z tego roku, czy z przełomu 2022/2023?  

 

- Wójt Maria Suplicka: Zawsze jest punktem odniesienia kwota, która była szacowana w poprzednich 

latach. To jest kwota szacunkowa. Wszystko zależy od tego, jak sroga zima będzie. Zapewne Pani 

chciałaby usłyszeć czy nam wystarczy to 130.000,00 zł do 15 kwietnia. Samorządy muszą jakąś kwotę 

przyjąć, żeby utrzymywać w okresie zimy drogi. W sytuacji kiedy nas aura zaskoczy to będziemy musieli 

najwyżej zwiększać te kwoty. Póki co, do tej pory te kwoty, które szacowaliśmy przy tym niewielkich 

zimowych warunkach wystarczały i udawało się to zimowe utrzymanie bez konieczności zwiększania 

tych środków. W tym roku trudno jeszcze powiedzieć – jesteśmy na starcie, jest początek zimy. 

Zobaczymy, jeżeli się uda utrzymać tą kwotę albo nie, to będziemy na bieżąco działać. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, w międzyczasie dołączył               

do obrad Pan Radny Patryk Dobrzyński, także jest 14 Radnych. 

Szanowni Państwo, czy w tym punkcie jeszcze pytania do Pani Wójt w zakresie sprawozdania?                          

Nie widzę, w takim razie dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Zamykam punkt 4 i przechodzimy                               

do punktu 5 – Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych                       

w okresie międzysesyjnym. 
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5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt 5 przedstawi Przewodnicząca Butrymowicz, proszę bardzo. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: 15 listopada 2023 r. o godz. 13:00 posiedzenie miała Komisja Rewizyjna. 

Tematem posiedzenia była analiza kosztów związanych z prowadzeniem Żłobka w Zdziechowie                           

po zrealizowaniu projektu pod nazwą: „Pierwszy Publiczny Żłobek w Gminie Gniezno wspiera 

rodziców", tj. od 1.09.2022 r. do 31.08.2023 r. 

27 listopada 2023 r. o godz. 9:30 posiedzenie miała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy 

Społecznej. Tematem posiedzenia było omówienie stawek podatkowych na 2024 r. oraz omówienie 

projektów uchwał na LXX sesję Rady Gminy Gniezno. 

28 listopada 2023 r. o godz. 9:00 posiedzenie miała Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego. Tematem posiedzenia było: 

1. Informacja o sprzedaży mienia komunalnego w 2022 r. 

2. Informacja o zmianach miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 2022 r. 

3. Informacja na temat wydanych warunków zabudowy w 2022 r. 

4. Koszty odśnieżania dróg w 2022 r. 

5. Analiza stawek podatkowych na 2024 r. 

6. Omówienie projektów uchwał na LXX sesję Rady Gminy Gniezno. 

29 listopada o godz. 13:00 posiedzenie miała Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska                           

i Porządku Publicznego. Tematem posiedzenia była propozycje stawek podatkowych na 2024 r.                       

oraz omówienie projektów uchwał na LXX sesję Rady Gminy Gniezno. 

Najistotniejsze pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie sprawozdawczym: 

31 października 2023 r. Wójt Gminy Gniezno złożył informację o stanie realizacji zadań oświatowych 

Gminy Gniezno w roku 2022/2023. 

15 listopada 2023 r. Wójt Gminy Gniezno przekazał Zarządzenia nr 76/2023 oraz 77/2023 w sprawie 

przedłożenia Radzie Gminy oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej projektu uchwały budżetowej                        

na 2024 r. oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno. 

27 listopada 2023 r. Miasto Obrzycko przysłało propozycję podjęcia uchwały w sprawie wniesienia 

apelu do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w sprawie zmiany uchwały Sejmiku dotyczącej 

ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

27 listopada 2023 r. Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki i Piece informowało o trwających 

konsultacjach projektu aktualizacji ekoprojektu dla miejscowych ogrzewaczy pomieszczeń na paliwo 

stałe, m.in. pieców wolnostojących i kominków na drewno. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Jeszcze taka informacja, Szanowni Państwo. 

Na kolejnej sesji, czyli 21 grudnia, poproszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie planów pracy 

Komisji. Taka jest tradycja, że zawsze w grudniu uchwalamy plany pracy stałych Komisji na przyszły rok. 

Kadencja będzie niepełna, bo na wiosnę są wybory, ale generalnie tak samo jak się budżetuje budżet 

Gminy Gniezno to myślę, że plan pracy Komisji powinien być przedstawiony na cały rok. 

Jest ciągłość Rady, więc jeżeli nowa Komisja po wyborach uzna, że jest coś nie tak, to zmieni ten plan. 

Sesja jest planowana na 21 grudnia. Czy są jakieś pytania do tego, drodzy Państwo? Rok temu na sesji 

grudniowej też przyjmowaliśmy plany pracy Komisji. 

Dziękuję bardzo, zamykam punkt 5 i przechodzimy do punktu 6 – Informacja dotycząca kierunków 

lokalnej polityki w zakresie gospodarowania gminnym zasobem nieruchomości lokalowych w latach 

2019-2022. 

 

6. Informacja dotycząca kierunków lokalnej polityki w zakresie gospodarowania gminnym 
zasobem nieruchomości lokalowych w latach 2019-2022 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Informację przedstawi Inspektor w Referacie Gospodarki                               

i Rozwoju, Pan Sławomir Gabryszak. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Szanowni Państwo, polityka mieszkaniowa wyznacza ogólny kierunek 

i metody działania, które pozwalają na realizację celów w dziedzinie mieszkalnictwa. Stanowi                                

ona element polityki społecznej państwa, natomiast w zakresie dotyczącym zaspokojenia 

podstawowych potrzeb mieszkaniowych obywateli z wykorzystaniem środków publicznych, można                   

ją uznać za element polityki socjalnej.  

Do celów polityki mieszkaniowej należy m.in. uzbrojenie terenów pod budownictwo mieszkaniowe, 

tworzenie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego z odpowiednim udziałem terenów 

z przeznaczeniem pod budownictwo mieszkaniowe, sprzedaż gruntów komunalnych pod budownictwo 

mieszkaniowe, rozwój budownictwa na wynajem, zwiększenie efektów rzeczowych budownictwa 

mieszkaniowego w formie własnościowej, zapewnienie schronienia najuboższym, racjonalna 

prywatyzacja zasobu publicznego, ekonomizacja polityki czynszowej, wypłata dodatków 

mieszkaniowych czy też wspieranie remontów i termomodernizacji zasobu mieszkaniowego.  

Gmina Gniezno gospodaruje zasobem nieruchomości zgodnie z zasobami racjonalnej gospodarki,                      

na podstawie obowiązujących przepisów prawa, uwzględniając w pierwszej kolejności potrzeby 

socjalno-bytowe społeczności lokalnej i realizacja zadań publicznych. 

Wzrost dochodów gminy ze sprzedaży mienia zależeć będzie od sytuacji społeczno-gospodarczej kraju 

i cen obowiązujących na rynku nieruchomości. 

W skład zasobu komunalnego Gminy Gniezno wchodzą 43 lokalne komunalne, w tym 40 lokali 

mieszkalnych i 3 lokale socjalne o łącznej powierzchni 2243,46 m2, liczbie izb 162 i średniej powierzchni 

użytkowej mieszkania 52,17 m2.  

W związku ze słabym zainteresowaniem niektórych najemców, rozważana będzie ewentualna sprzedaż 

mieszkań na rzecz dotychczasowych najemców. Po złożonym wniosku, Rada Gminy będzie decydować 

o ewentualnej sprzedaży. 

Obecnie najemcy prawidłowo wykonują swoje obowiązki wobec wynajmującego. Szacunkowa roczna 

kwota dochodów z najmu mieszkań komunalnych to około 50.000,00 zł. Ściągalność z tego tytułu                    

jest w granicach 94-95 %.  

Ogólny stan techniczny budynków stanowiących własność Gminy Gniezno ocenić należy jako średni. 

Sukcesywnie przeprowadzane są remonty, mające na celu utrzymanie mieszkań w możliwie 

najlepszym stanie technicznym. W poprzednich latach były wymieniane pokrycia dachowe. 

Priorytetem przy realizacji remontów na najbliższe lata jest utrzymanie stanów awaryjnych 

zagrażających życiu lub zdrowiu ludzi oraz bezpieczeństwu mienia. Na bieżąco wykonuje się również 

niezbędne roboty ze względu bezpieczeństwa. Potrzeby w zakresie remontów budynków i lokali 

komunalnych realizowane są również w oparciu o zalecenia z przeglądów okresowych, rocznych                              

i 5-letnich kontroli technicznych, wykonanych zgodnie z ustawą z dnia 7 lipca 1994 r. Prawo budowlane.  

W dalszym etapie będą realizowane zadania mające na celu podniesienie standardu zamieszkania                      

na miarę posiadanych środków finansowych przez gminę. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Czy Państwo Radni mają pytania?  

Pani Radna Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Chciałam zapytać ile w tym roku wydaliśmy na remonty naszego mienia 

komunalnego? 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Teraz z pamięci Pani nie powiem, musiałbym to sprawdzić i pisemnie 

byśmy odpowiedzieli. 
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- Radna Kamila Butrymowicz: Po prostu zastanawiam się jaka to może być kwota, bo tutaj Pan 

wspomniał, że w przyszłości będziemy sukcesywnie podwyższać jakość tych budynków i teraz pytanie 

czy temat sprzedaży tego mienia komunalnego jest nadal aktualny w niektórych miejscowościach. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Tak, jak najbardziej. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani Radna Agata Górna. 

 

- Radna Agata Górna: Ja chciałam dopytać właśnie o tą sprzedaż tych lokali, bo Pan Inspektor mówił, 

że gmina zamierza, za zgodą Rady. Chciałam się zapytać czy to będzie indywidualnie rozgraniczane,               

kto będzie za te budynki odpowiadać, bo rozumiem, że w takim jednym budynku zapewne jest kilka 

lokali. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Tak, ale w jaki sposób odpowiadać? 

 

- Radna Agata Górna: Za remonty. Kto będzie wtedy odpowiadać, jeżeli zmieni się właściciel                                

albo częściowo, albo całościowo? 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Nie bierzemy pod uwagę częściowej sprzedaży mieszkań.  

 

- Radna Agata Górna: To rozumiem, ale w jednym budynku załóżmy są 4 lokale, sprzedadzą się 2. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Nie, wtedy muszą kupić wszyscy. Nie chcemy takiej sytuacji,                                 

że sprzedamy część, a druga część nam zostanie. 

 

- Radna Agata Górna: Dobrze, dziękuję. To wtedy rozumiem, że nie odpowiadamy za remonty? 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Dokładnie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeszcze mam pytanie odnośnie pałacu w m. Strzyżewo Kościelne. 

Czy jest szansa? Od lat się mówi, że są chętni na nabycie tych lokali. Będziemy w tym kierunku iść, żeby 

te lokale mieszkańcom sprzedać, Panie Inspektorze? 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: W tej chwili trwa już końcówka sprzedaży mieszkań w Jankowie 

Dolnym i następną sprzedażą, która planowalibyśmy to właśnie Strzyżewo Kościelne. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa jeszcze ma pytania? 

Nie widzę, w takim razie dziękuję, Panie Inspektorze, za informację. 

Zamykamy punkt 6 i przechodzimy do punktu 7. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
   a) zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Przed nami 11 uchwał. Pierwsza uchwała w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2023 r. Zapraszam Skarbnika Gminy Gniezno, Panią Lidię Lebizon. 
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- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała Rady Gminy Gniezno                     

z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r.  

W uchwale Rady Gminy Gniezno Nr LX/456/2022 z dnia 21 grudnia 2022r. w sprawie uchwały 

budżetowej na 2023 wprowadza się następujące zmiany: 

1. Zwiększa się ustaloną w § 1 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę dochodów 

budżetu na 2023 rok o kwotę 135 717,55 zł do kwoty 89 053 561,32 zł w tym: 

- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 135 717,55 zł do kwoty 68 331 058,09 zł, 

- dochody majątkowe w kwocie 20 722 503,23 zł pozostają bez zmian. 

2. Zwiększa się ustaloną w § 2 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2023 rok o kwotę 717 157,63 zł do kwoty 93 044 003,39 zł z tego: 

- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 724 157,63 zł do kwoty 67 355 003,77 zł, 

- wydatki majątkowe zmniejsza się o kwotę 7 000,00 zł do kwoty 25 688 999,62 zł. 

3. W § 4. Określa się deficyt budżetu w wysokości 3 990 442,07 zł, który zostanie sfinansowany                                

z wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy w kwocie 3 990 442,07 zł. 

4. W § 5 ust. 1. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości  

7 342 442,07 zł z tytułu: 

- 5 742 442,07 zł - Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy, 

- 1 600 000,00 zł - Przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym. 

Adekwatnie w załączniku nr 1,2,3,4,5,6 i 7 jak w załącznikach do niniejszej uchwały. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. W międzyczasie powiem, że opinie właściwych Komisji były pozytywne. 

Komisja Finansów – 3 głosy za, 1 wstrzymujący. Komisja Gospodarki Rolnej – 6 głosów za,                                         

1 wstrzymujący. 

Proszę bardzo, Przewodnicząca Nawrocka. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję Panie Przewodniczący. Pani Skarbnik, ja mam pytanie                                 

do załącznika nr 3. Chcę przytoczyć pewne fakty. Sesja w dniu 26 października - była zmiana                             

i dopisywaliśmy prawie 600.000,00 zł do wolnych środków. W tym miesiącu dopisujemy 581.000,00 zł 

i znowu jest zmiana. Skąd Pani bierze te wolne środki? Z jakich paragrafów, z jakich działów? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: To się bierze z wyliczeń, a jeżeli chodzi o te wolne środki to tutaj dodaliśmy                

w tamtym miesiącu i w tym, bo było 80% na oświatę. Ja to mówiłam na początku roku, także 

sukcesywnie dokładam na wynagrodzenia w oświacie. Tutaj tylko i wyłącznie na wynagrodzenia 

dokładamy w oświacie. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Ile Pani przewiduje na koniec roku wolnych środków? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Ja już teraz nie przewiduję zmiany, czyli 5.742.442,07 zł.  

 

- Radna Wioletta Nawrocka: A jeżeli został ogłoszony przetarg na pożyczkę 1.600.000,00 zł to zwiększy 

się nam o 1.600.000,00 zł, tak? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Tak, o pożyczkę. Wolne środki to jest coś innego. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby pytanie zadać 

Pani Skarbnik? Nie widzę, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały 
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w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał?  

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/548/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta większością głosów – 11 głosów 

za, 1 osoba się wstrzymała. Dziękuję Pani Skarbnik. 

Przechodzimy do kolejnego projektu – uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030.  

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-
2030 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę o przedstawienie projektu. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała Rady Gminy Gniezno              

z dnia 30 listopada 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gniezno na lata 2023-2030. 

§ 1. W uchwale Nr LX/457/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030 wprowadza się następujące zmiany: 

1) W załączniku nr 1 - "Wieloletnia prognoza finansowa" wprowadza się zmiany zgodnie z załącznikiem 

do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

2) W załączniku nr 2 – "Wieloletnie przedsięwzięcia finansowe" wprowadza się zmiany zgodnie                    

z załącznikiem do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

Jednocześnie eliminuje się błąd pisarski w uzasadnieniu. Tutaj w przedsięwzięciu pn. „Budowa nowego 

ujęcia wody wraz ze stacją podnoszenia ciśnienia wody oraz nowej infrastruktury wodociągowej                       

w południowo-wschodniej części Gminy Gniezno” dokonano zmiany limitu z limitem na lata 2023-2025 

w kwocie 7.900.000,00 zł; z limitem na lata 2024 - 4.395.000,00” i tutaj z limitem nie na lata 2024                   

tylko na 2025 - 3.505.000,00 zł. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. Ja przedstawię opinie właściwych Komisji. Komisja Finansów i Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego zaopiniowała projekt pozytywnie – 3 głosy za, 1 wstrzymujący. 

Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego również pozytywnie –                  

6 głosów za, 1 głos wstrzymujący. 

Jeżeli nie ma pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały z tym wskazaniem, 

o którym wspomniała Pani Skarbnik – z poprawką tego błędu.  

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030 – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. 

Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 
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Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/549/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta większością głosów – 11 osób za,                                    

1 się wstrzymała. Na sali jest obecnych 12 Radnych. Nieobecny jest Radny Fryza, Radny Dziel i Radny 

Ciesielski. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do bloku podatkowego. 

 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Właściwe uchwały podatkowe przedstawi Kierownik Referatu 

Podatków i Opłat Lokalnych, Pan Adam Galus. Proszę bardzo. Pierwsza uchwała w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

 

- Kierownik Adam Galus: Pani Wójt, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 

po przeanalizowaniu stanu finansów gminy, jak również w trosce o budżety domowe mieszkańców,                

w tym szczególnie osób prowadzących działalność gospodarczą, Wójt Gminy Gniezno proponuje,                     

aby stawki podatków w przyszłym roku pozostały na dotychczasowym poziomie. Projekt uchwały                       

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok przewiduje zatem 

następujące stawki: 

– od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków: 0,92 zł od jednego metra kwadratowego 

powierzchni, 

– od gruntów pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 5,50 zł od jednego hektara powierzchni, 

– od gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,46 zł od jednego metra kwadratowego 

powierzchni, 

– od gruntów niezabudowanych, objętych obszarem rewitalizacji – 3,56 zł od jednego metra 

kwadratowego powierzchni, 

– od budynków mieszkalnych – 0,80 zł od jednego metra kwadratowego powierzchni użytkowej, 

– od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 21,00 zł od jednego metra 

kwadratowego powierzchni użytkowej, 

– od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 12,64 zł od jednego metra kwadratowego powierzchni użytkowej, 

– od budynków związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów                                   

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 5,55 zł od jednego 

metra kwadratowego powierzchni użytkowej,   

– od budynków pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego, z tego: 

– gospodarczych zlokalizowanych przy budynkach mieszkalnych – 6,00 zł od jednego metra 

kwadratowego powierzchni użytkowej, 

– innych niż gospodarcze przy budynkach mieszkalnych – 8,00 zł od jednego metra kwadratowego 

powierzchni użytkowej, 

– od budowli - 2% ich wartości. 

Dziękuję za uwagę. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Kierowniku, za przedstawienie projektu uchwały. 

Otwieram dyskusję nad tym punktem. Przedstawię jaka była opinia właściwych Komisji. 

Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego zaopiniowała pozytywnie – 4 głosy za. 

Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego również pozytywnie – 7 

głosów za.  

Czy ktoś z Państwa chciałby pytanie zadać? Nie ma pytań, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję 

pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

na 2024 r.  Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki 

i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/550/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 14 obecnych 

Radnych poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnego punktu – uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 1 dt (q) żyta 

dla potrzeb obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Gniezno na 2024 rok. 

 

d) obniżenia średniej ceny skupu 1 dt (q) żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego na obszarze 
Gminy Gniezno na 2024 rok 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Panie Kierowniku, o przedstawienie projektu 

uchwały. 

 

- Kierownik Adam Galus: Podatek rolny wynosi równowartość pieniężną: 2,5 kwintala żyta od jednego 

hektara przeliczeniowego dla gruntów wchodzących w skład gospodarstwa rolnego lub 5 kwintali żyta 

od jednego hektara fizycznego dla gruntów nie wchodzących w skład gospodarstwa rolnego, obliczoną 

według średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok 

podatkowy. Średnia cena skupu żyta ogłoszona w tegorocznym komunikacie przez Prezesa Głównego 

Urzędu Statystycznego wynosi 89,63 zł za jedną decytonę, czyli kwintal. W związku z artykułem 6 ustęp 

3 ustawy o podatku rolnym, Wójt Gminy Gniezno proponuje  obniżyć cenę skupu jednej decytony żyta 

dla celów wymiaru podatku rolnego w 2024 roku do kwoty 50 złotych za jedną decytonę,                                            

tak jak  w bieżącym roku. Wówczas w 2024 roku stawki podatku rolnego będą następujące: 125 zł                         

za hektar przeliczeniowy od gruntów gospodarstwa i 250 zł za hektar fizyczny od gruntów                                   

nie wchodzących w skład gospodarstwa. Wielkopolska Izba Rolnicza pozytywnie zaopiniowała projekt 

prezentowanej uchwały, stwierdzając że zamiar obniżenia stawki odpowiada aktualnym potrzebom,           

uwzględniając sytuację ekonomiczną producentów rolnych na terenie gminy. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego była pozytywna – 4 głosy za. Opinia 

Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego również pozytywna – 7 głosów 

za. O koniecznej opinii Wielkopolskiej Izby Rolniczej wspomniał Pan Kierownik – też była pozytywna. 

To jest podstawa do tego, żeby tą uchwałę procedować. 

Czy ktoś z Państwa do tej uchwały ma pytania? Nie widzę, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję 

pod głosowanie uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 1 dt (q) żyta dla potrzeb obliczania 
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podatku rolnego na obszarze Gminy Gniezno na 2024 rok. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/551/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu 1 dt (q) żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego na obszarze 
Gminy Gniezno na 2024 rok 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za głosowanie. Uchwała podjęta większością głosów – 

13 Radnych za, 1 osoba się wstrzymała. 

Przechodzimy do ostatniej uchwały z tego bloku podatkowego. Jest to uchwała w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok. 

 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwałę przedstawi również Pan Kierownik Galus.  

 

- Kierownik Adam Galus: Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2024 rok również przewiduje pozostawienie stawek na tegorocznym poziomie. 

Stawki mieszczą się w granicach wyznaczonych w obwieszczeniach Ministra Finansów w sprawie 

górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2024 oraz w sprawie stawek 

minimalnych podatku od środków transportowych obowiązujących w 2024 roku. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Przedstawię Państwu Radnym opinie 

Komisji. Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego opiniowała pozytywnie – 4 głosy za. 

Komisja Gospodarki Rolnej również zaopiniowała pozytywnie – 7 głosów za. 

Jeżeli Państwo Radni nie mają pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/552/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie. Dziękuję, Panie Kierowniku,                         

za rzetelne i sprawne przedstawienie tych trzech projektów. 

Przechodzimy do kolejnych projektów. Przed nami cztery projekty z zakresu pomocy społecznej. 

 

f) zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr LX/460/2022 z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwsza uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno 

nr LX/460/2022 z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023. Projekt 

uchwały przedstawi Dyrektor GOPS, Pan Mariusz Jopa. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, chciałbym przedstawić 

uzasadnienie pierwszej uchwały. Ona dotyczy właśnie środków finansowych na realizację gminnych 

programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Zmiana ta jest konieczna, ponieważ 

do budżetu, do preliminarza kosztów i wydatków tego programu wprowadzamy środki, które 

otrzymaliśmy ze sprzedaży tzw. małpek oraz środki niewykorzystane w ubiegłym roku. Z uwagi na to, 

że one nie zostały wykorzystane i otrzymaliśmy dodatkowe, konieczna jest zmiana jest tego programu, 

która uwzględni w całości te środki, które mogą być tylko i wyłącznie przeznaczone na realizację                      

tego programu profilaktyki. Jeśli chodzi o sam budżet to zmiany dotyczą generalnie zwiększenia 

wydatków w niektórych zadaniach, np. więcej wydaliśmy na festyny rodzinne, troszeczkę więcej 

kosztowały nas kolonie. Stąd właśnie projekt tej uchwały ze zmianami. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję nad tym 

projektem. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej opiniowała pozytywnie – 4 głosy za. 

Jeżeli Państwo Radni nie macie pytań do tego projektu to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie 

uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr LX/460/2022 z dnia 21 grudnia 2022 r.                    

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/553/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 
zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr LX/460/2022 z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 13 obecnych Radnych poparło 

projekt. Nieobecny jest Radny Ciesielski i Radny Majewski. Dziękuję za głosowanie. 

Przechodzimy do kolejnego projektu. 

 

g) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także 
trybu ich pobierania 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Niniejszy projekt jest nowością, jeśli chodzi o usługi w naszej gminie.  
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Zmiana w ustawie o pomocy społecznej od 1 listopada nałożyła obowiązek określenia w uchwale                   

przez radę gminy szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, gdzie do tej pory 

wachlarza usług nie było. Te usługi sąsiedzkie mają na celu zapewnienie osobom nieporadnym, 

samotnym, niepełnosprawnym pobytu w środowisku i zaspokojenie podstawowych potrzeb.  

Dzięki tym usługom sąsiedzkim będziemy mogli przedłużyć pobyt takich osób w środowisku.  

Dzięki temu nie będą one kierowane do domów pomocy społecznej, a będą mogły dłużej egzystować 

w swoim środowisku zamieszkania. Projekt zakłada odpłatność - tak jak we wszystkich usługach 

opiekuńczych, musi być jakaś odpłatność za usługi. Te usługi są bezpłatne na poziomie kryterium                

z pomocy społecznej. Przewiduje kto może te usługi sąsiedzkie sprawować  i jeśli chodzi o taką osobę 

to warunek jest taki, że musi być to jakiś sąsiad, który niedaleko tej osoby wymagającej pomocy 

zamieszkuje, nie może być z nią spokrewniony i przede wszystkim jedna rzecz, którą musi mieć 

ukończoną, to jest kurs pierwszej pomocy.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję                                             

nad tym projektem. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej na swoim posiedzeniu 

zaopiniowała projekt pozytywnie – 4 głosy za. 

Jeżeli nie ma pytań z Państwa strony to zamykam dyskusję nad tym projektem i poddaję                                      

pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/554/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich 
pobierania 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 14 Radnych 

poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc gminy w ramach programu Posiłek w szkole i w domu"                   

na lata 2024-2028. 

 

h) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc gminy w 

ramach programu Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Szanowni Państwo, ten program to jest kontynuacja programu, który                             

do tej pory realizowaliśmy, bo ten program był przez 4 lata realizowany. Z końcem bieżącego roku 2023 

kończy się realizacja tego programu. Wieloletni rządowy program „Posiłek w szkole i w domu” został 

przez Radę Ministrów przyjęty na lata 2024-2028. Ma on na celu m.in. ograniczenie zjawiska 

niedożywienia dzieci i młodzieży, a żeby można go było w gminie realizować to konieczny jest właśnie 

program osłonowy. Tak jak mówiłem wcześniej, bardzo podobny program osłonowy obowiązywał                      

w poprzednich latach i żeby można było z tych pieniążków zewnętrznych korzystać to konieczne                      

jest właśnie przyjęcie tego programu osłonowego. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Dyrektorze, za przedstawienie projektu uchwały. 

Opinia właściwej Komisji, czyli Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej była pozytywna – 

4 głosy za.  

Jeżeli Państwo nie mają pytań do tego projektu to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie 

uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc 

gminy w ramach programu Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie                                           

ręki i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr  LXX/555/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc gminy w 

ramach programu Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

  

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 Radnych obecnych poparło 

projekt. 

Przechodzimy do kolejnej uchwały z tego zakresu -  uchwała w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. 

 

i) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 oraz określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: - Dyrektor Mariusz Jopa: Szanowni Państwo, tak jak mówiłem, 

Rada Ministrów przyjęła rządowy program na kolejne lata 2024-2028, jeśli chodzi o dożywianie dzieci. 

Ten program zakłada, żeby podwyższyć kryterium dochodowe wynikające z pomocy społecznej –                 

nie 100, a 200%.  

Spełniając to kryterium, poszerza się krąg osób, rodzin, dzieci, które będą mogły korzystać właśnie                      

z tego programu, czyli z dożywiania dzieci w szkołach. Projekt tej uchwały zakłada podwyższenie                      

tego kryterium do 200%, zgodnie z wytycznymi rządowego programu. 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej była pozytywna – 4 głosy za. 

Czy Państwo Radni do tego punktu mają pytania? Nie widzę, w takim razie zamykam dyskusję                            

nad tym punktem i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 



28 
 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/556/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 oraz określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 obecnych 

Radnych poparło projekt. Dziękuję, Panie Dyrektorze, za przedstawienie wszystkich uchwał. 

Przechodzimy do kolejnej uchwały. Jest to uchwała w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 

Gniezno z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy                          

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 

 

j) przyjęcia programu współpracy Gminy Gniezno z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt uchwały przedstawi Sekretarz Gminy Gniezno, Pani Hanna 

Wrzaskowska. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwala się Program 

współpracy Gminy Gniezno z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa                             

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2024 rok. Uchwała określa zasady, zakres i formy współpracy Gminy Gniezno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami. Podstawową formą współpracy w 2024 roku będzie 

przeprowadzenie otwartych konkursów ofert na realizację poszczególnych zadań. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Jeżeli Państwo Radni mają pytania to proszę o zadawanie. Nie widzę zgłoszeń, w takim razie zamykam 

dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Gniezno 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy                                            

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/557/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 
przyjęcia programu współpracy Gminy Gniezno z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 
o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na 2024 rok 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 obecnych Radnych poparło 

projekt. Dziękuję Pani Sekretarz za przedstawienie projektu uchwały. 
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Szanowni Państwo, teraz zajmiemy się ostatnim projektem uchwały, który pojawił się na sesji w skutek 

wniosku Pani Wójt. Jest to uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego osiedle Letnie, Wełnica, Gmina Gniezno. 

 

k) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedle 
Letnie, Wełnica, gmina Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt uchwały przedstawi Inspektor Marek Józefów. 

 

- Inspektor Marek Józefów: Szanowni Państwo, przedstawiam projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedle Letnie, Wełnica, 

Gmina Gniezno. Jest to uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania 

przestrzennego, który obejmuje swoim zasięgiem działki położone w obrębie ewidencyjnym Wełnica. 

Działki wymienione są w §1 ust. 3 projektu uchwały. Łącznie powierzchnia tych działek wynosi prawie 

7 ha, a dokładnie 6,9485 ha. Obejmują one swoim zasięgiem teren osiedla Letniego w m. Wełnica.                     

Na tym terenie w tej chwili nie obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Celem 

uchwalenia tego planu jest przeznaczenie terenu tak, żeby był niesprzeczny z ustaleniami Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, w tym również tereny pod zabudowę 

mieszkaniową i tereny wyłączone spod zabudowy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Czy Państwo Radni do tego projektu 

mają pytania? Jeżeli tak to proszę o zadawanie pytań. Nie ma pytań, w takim razie poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego osiedle Letnie, Wełnica, Gmina Gniezno. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki                                      

i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXX/558/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 30 listopada 
2023 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego osiedle Letnie, Wełnica, gmina Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 13 Radnych 

obecnych na sali poparło projekt. Dziękuję, Panie Inspektorze, za przedstawienie. 

Szanowni Państwo, był to ostatni projekt uchwały w dniu dzisiejszym, którym się zajmowaliśmy. 

Zamykam punkt 7 i przechodzimy do punktu 8 – Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 

 

8. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: 26 października wpłynęła informacja od Naczelnika Urzędu 

Skarbowego na temat analizy Państwa oświadczeń majątkowych. Nie było szczególnych błędów -                       

4 osoby miały drobne błędy, o których zostały poinformowane i muszą je skorygować. Nie będę tego 

czytał, chyba że Państwo Radni sobie życzą. Czy jest taka wola, żeby odczytać całe pismo? Nie widzę, 

w takim razie jeżeli Państwo do tego punktu nie mają pytań to by było na tyle. To były naprawdę drobne 

błędy, o których Państwo Radni zostali poinformowani. 
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Szanowni Państwo, zamykam punkt 8 i przechodzimy do punktu 9 – Informacja o interpelacjach                         

i zapytaniach Radnych. 

 

9. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt 9 przedstawi Przewodnicząca Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: 27 października 2023 r. Pani Radna Agata Górna złożyła interpelację                    

w sprawie budowy chodnika – drugiej części – w m. Osiniec, od placu zabaw przy Al. Pierwszej                        

do granicy Osińca z miastem Gniezno, tj. ul. Cechowej w Gnieźnie. Odpowiedź została udzielona. 

27 października 2023 r. Pani Radna Agata Górna złożyła interpelację w sprawie budowy drogi                           

na os. Herbowym i na os. Zamkowym w m. Osiniec. Odpowiedź została udzielona. 

7 listopada 2023 r. Pani Radna Kamila Butrymowicz złożyła interpelację w sprawie poprawy warunków 

nawierzchni na drodze gminnej prowadzącej od Mącznik w kierunku Świątnik Wielkich. Odpowiedź 

została udzielona. 

7 listopada 2023 r. Pani Radna Kamila Butrymowicz złożyła interpelację w sprawie poprawy warunków 

przejazdu kolejowego na drodze powiatowej pomiędzy Napoleonowem a Zdziechową. Odpowiedź 

została udzielona. 

7 listopada 2023 r. Pani Radna Kamila Butrymowicz złożyła interpelację w sprawie umowy 1/2022/MZ 

z dnia 13.07.2022 r. /Napisanie książki dotyczącej historii pałacu w Zdziechowie z ciekawostkami                          

o gminie Gniezno zatytułowanej "Pałac Zdziechowa. Ludzie, miejsca, wydarzenia" z podtytułem 

"Atrakcje gminy Gniezno"/. Odpowiedź została udzielona. 

8 listopada 2023 r. Pan Radny Marian Kaźmierczak złożył interpelację w imieniu nauczycieli w-f 

zatrudnionych w szkołach działających na terenie Gminy Gniezno, w sprawie podjęcia działań 

polegających na wydzieleniu w budżecie Gminy Gniezno środków finansowych i utworzeniu podległego 

bezpośrednio Skarbnikowi Gminnego Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej oraz przedstawienie                          

do publicznej wiadomości informacji na temat działań podjętych w związku z realizacją tego zadania. 

Odpowiedź została udzielona. 

9 listopada 2023 r. Pan Radny Patryk Dobrzyński złożył interpelację w sprawie poprawy jakości                                 

i modernizacji drogi powiatowej nr 2167P na odcinku między wiaduktem przecinającym DK15                                

a Strzyżewem Paczkowym. Odpowiedź została udzielona. 

20 listopada 2023 r. Pan Radny Patryk Dobrzyński złożył interpelację w sprawie wykonania przejścia 

dla pieszych na drodze powiatowej nr 2167P na wysokości osiedla w Lulkowie i przystanku 

autobusowego oraz poszerzenia drogi w celu bezpiecznego poruszania się pieszych, na odcinku między 

wiaduktem przecinającym DK15, a Strzyżewem Paczkowym w Gminie Gniezno. Odpowiedź została 

udzielona. 

27 listopada 2023 r. Pan Radny Patryk Dobrzyński złożył interpelację w sprawie poprawy jakości drogi 

gminnej w Modliszewku dz. 26. Odpowiedź jest w trakcie udzielania. 

28 listopada 2023 r. Pan Radny Marian Kaźmierczak złożył interpelację działając z upoważnienia                              

i na wniosek mieszkańców wsi Jankowo Dolne – interpelacja w sprawie podjęcia działań polegających 

na zaprojektowaniu i wykonaniu w ww. miejscowości chodnika na odcinku około 60 mb przy drodze 

gminnej od wlotu drogi N 84, obręb Jankowo Dolne, wyodrębnienie na chodniku przy przystanku 

autobusowym w kierunku miasta platformy przystankowej oraz wyznaczenie i wymalowanie przejścia 

dla pieszych pozwalającego na bezpieczne przemieszczanie się do obu funkcjonujących przystanków. 

Odpowiedź jest w trakcie. 

28 listopada 2023 r. Pan Radny Marian Kaźmierczak, działając z upoważnienia i na wniosek 

mieszkańców wsi Jankowo Dolne, złożył interpelację w sprawie podjęcia działań polegających                              

na zaprojektowaniu i wykonaniu w ww. miejscowości drogi lokalnej utwardzonej na odcinku około                    
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500 mb na drodze dz. Nr 287031P, obręb Jankowo Dolne. Termin odpowiedzi jest do 12 grudnia                       

2023 r., czyli w trakcie. Dziękuję.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo za przedstawienie tego punktu. Zamykam                        

ten punkt i otwieram punkt 10 – Zapytania i wolne głosy. 

 

10. Zapytania i wolne głosy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Tutaj pierwsze zapytanie – Pani Przewodnicząca Nawrocka, 

proszę bardzo. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję Panie Przewodniczący. Pani Wójt, chciałam Pani przede 

wszystkim podziękować za odpowiedź na interpelację i za szybką reakcję w sprawie utworzenia Klubu 

Seniora w Goślinowie. Odpowiedź była inna, możemy iść tym tokiem, że będą spotkania raz w miesiącu. 

Dziękuję Pani za to. Mam prośbę do trzech Radnych -  Pani Radnej z Łabiszynka, Modliszewo                                  

i Modliszewko. Moja prośba jest taka, żeby jak najwięcej seniorów poinformować, że mogą 

uczestniczyć w cyklicznych spotkaniach raz w miesiącu. Seniorzy z Goślinowa byli. Zapytałam się skąd 

się dowiedzieli. Odpowiedzieli, że nie z Facebooka, tylko drogą sms dotarła do nich ta informacja.                       

Za to spotkanie cykliczne Pani Wójt dziękuję. 

Druga sprawa, Pani Wójt. Mamy IV kwartał. Kiedyś ktoś pytał o rejestr umów, który jest publiczny                           

i możemy do niego zaglądać. Kwartał III jest nieuzupełniony, a jesteśmy w kwartale IV. Nie wiem                     

czy ktoś mi odpowie na to pytanie? Kiedy to będzie uzupełnione? Mamy kwartał I,II, III nie, a jesteśmy 

w IV. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Sprawdzimy, Pani Radna. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Proszę bardzo. Mam prośbę, Pani Wójt. Nie chcę pisać interpelacji,                         

nie chcę pisać wniosku. Proszę tylko o wypranie krzeseł w świetlicy wiejskiej w Goślinowie. To jest 

chyba błahy powód, żebym pisała interpelację w tej sprawie. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Do zrobienia. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Jeszcze jedno mam pytanie. Pani Iwono, Pani Radna, przepraszam,                           

że się wtrącam w Pani okręg. Droga koło pałacu, którą rodzice dojeżdżają do szkoły. Czy my tej drogi 

nie możemy przejąć od KOWR-u? Nie możemy wnioskować o tą drogę? Ułatwiłoby nam to bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani Radna Iwona Modrzejewska. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Dziękuję. Tak jak już na poprzedniej sesji wspominaliśmy – to nie jest 

droga, to jest działka. Ta całość, łącznie z parkiem i pałacem jest to działka. Na ten moment część                          

tej drogi została już wyrównana. Nie wiem czy to spółdzielnia, czy ta firma. Wiem, że oni doszli                  

do porozumienia i tą całą część chcą wyrównać, natomiast podjęte zostały już pierwsze kroki dzięki 

Panu Patrykowi Dobrzyńskiemu. Najpierw trzeba byłoby wydzielić ten odcinek jako drogę, a dopiero 

potem poprosić o ewentualne jej przejęcie, dlatego podjęliśmy już tutaj pierwsze kroki. Duże 

podziękowania dla Pana Patryka w tym temacie, żeby udostępnić to jako droga dla mieszkańców 

Łabiszynka. 

 



32 
 

- Radna Wioletta Nawrocka: Mówię na ten temat dlatego, że przejeżdżałam ostatnio parę razy                               

i współczuję rodzicom, którzy muszą dowozić dzieci do szkoły i odebrać te dzieci, czyli przejeżdżają 3-4 

razy dziennie – dziura na dziurze. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Kolejny głos w tym punkcie – Pani Radna 

Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Dziękuję. Pani Wójt, chciałam tylko prosić, że jeżeli przyjdzie odpowiedź 

z Kolei to prosiłabym o przesłanie mi również odpowiedzi czy to w jakiś plan wrzucili. Dostałam 

odpowiedź, że zostało pismo przekazane do odpowiedniej jednostki. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Udzielam głosu – Pani Radna Iwona Pajkert. 

 

- Radna Iwona Pajkert: Dziękuję za udzielenie głosu. Mam takie pytanie do Pani Wójt. Czy wiadomo coś 

o konsultacjach skierowanych do samorządów przez Polskie Linie Kolejowe w sprawie przebudowy 

skrzyżowania dróg z torami? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie mam żadnej wiedzy, Pani Radna. Pani Sekretarz chciałaby coś dopowiedzieć. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Pismo przyszło, zdaje się, dwa dni temu albo trzy – nie chcę tutaj Pani 

wprowadzić w błąd. Te konsultacje będą opublikowane na pewno u nas na stronie. 

 

- Radna Iwona Pajkert: Tak, tylko te konsultacje nie dotyczą społecznych konsultacji, tylko one                               

są skierowane do samorządów. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Tak, do samorządów, ale proszą o publikację. 

 

- Radna Iwona Pajkert: Dobrze. Ja złożyłam pismo i wszystkie szczegóły umieszczone są w piśmie.  

Czy zamierza Pani brać udział w tych konsultacjach? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Jak najbardziej. 

 

- Radna Iwona Pajkert: Dobrze, dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Pan Radny Ryszard Majewski, udzielam głosu. 

 

- Radny Ryszard Majewski: Chciałem powiedzieć kilka słów odnośnie 9 listopada, odnośnie tego 

obelisku. 5 lat temu zająłem się sprawą dokumentacji i opisania; zbierania dokumentów do publikacji 

o Dalkach. Z tych informacji, które docierają do mieszkańców okazało się, że dużo dokumentów zostało 

zniszczonych i zawsze mi mówiono: „A dlaczego pan przyszedł tak późno?”. Z tych informacji po prostu 

urosła następna sprawa. Zaprosiłem do Mnichowa Ryszarda Majewskiego z Goślinowa, Jurka 

Ruminieckiego, Zbigniewa Chmielewskiego, Sławomira Kujawę, Pawła Jesiołowskiego oraz Zygmunta 

Lewandowskiego odnośnie solidarności rolników indywidualnych. Na tym spotkaniu porozmawialiśmy, 

uczestniczył w nim m.in. pan Rafał Wichniewicz. Chodziło o to, żeby zebrać dokumenty, żeby nie zostały 

zniszczone. Po kilku spotkaniach w Mnichowie w tym kręgu, doszliśmy do wniosku, że trzeba                                

to upamiętnić z uwagi na to, że był to pierwszy ruch rolniczy w naszym powiecie. Z uwagi na pandemię, 

wstrzymano nam wykonalność danego obelisku, ale my dalej szliśmy tym tropem i powołaliśmy 

niezależny komitet. Na tej sali plenarnej była Pani Wójt i każdy z nas zadeklarował pewną sumę, 

żebyśmy wiedzieli jak możemy gospodarować daną kwotą – czy nas będzie stać, żeby ten obelisk 
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powstał. To jest bardzo ważne z uwagi na to, że te postulaty, które były w tamtych latach 80. – 19 

postulatów – są jeszcze nadal aktualne. Nie wszystkie, ale są aktualne.  

Ten obelisk powstał. Dziękuję też Pani Wójt za objęcie patronatem tego obelisku i dziękuję wszystkim, 

którzy uczestniczyli w tej mszy dziękczynnej w katedrze oraz przy odsłonięciu tego obelisku. W imieniu 

całego komitetu serdecznie wszystkim mieszkańcom dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie Państwo jeszcze chcieliby głos 

zabrać? Ja też powiem zdanie. Dziękuję Pani Wójt za tą dzisiejszą uchwałę dzisiejszą, która wnioskiem 

weszła. Dziękuję Państwu za głosowanie. Ona jest naprawdę ważna dla mieszkańców, którzy mieszkają 

na tym osiedlu. Będę Państwa informował na bieżąco co się będzie działo z tym projektem, bo to jest 

dość mocny problem dla mieszkańców Wełnicy, także dziękuję za głosowanie i dziękuję za wniosek. 

Jeżeli Państwo nie macie już więcej w tym punkcie spraw to zamykam punkt 10. 

 

11. Zakończenie obrad LXX sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LXX sesję Rady 

Gminy Gniezno. Dziękuję Państwu za udział. Dziękuję Pani Wójt. Dziękuję mieszkańcom, którzy nas 

obserwowali w Internecie. 

Kolejna sesja wynikająca z planu pracy Rady odbędzie się w dniu 21 grudnia i będzie to sesja 

budżetowa. Godzina standardowo – ta sesja zawsze była o 13:00, więc nie widzę podstaw, żeby                             

to zmieniać. Jest to również czwartek. Myślę, że ten budżet uchwalimy jeszcze przed świętami. 

Dziękuję bardzo, do widzenia. 

 

Obrady LXX sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 15.11. 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


